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Informace o přípravě výstavby kanalizace  

 Severočeská vodárenská společnost a.s. Teplice (SVS a.s.), 
bude v období 1.4.2010 až 31.5.2011 provádět na území města 
Kamenický Šenov realizaci kanalizačních stok. Týká se ulic: 
Osvobození, okraj Kamenické ulice (silnice I/13 (E442)), beze-
jmenná okolo kina na  p.p.č. 2758/8, Havlíčkova (dolní část), Škol-
ní, Nová, Náměstí  TGM, bezejmenná za Poštou, Trtíkova, Dvo-
řáčkova, Růžová, Švermova, Větrná, Fučíkova, B. Němcové, 
Havlíčkova (od SUPŠ sklářská k ulici Oldřichovská), bezejmenná 
ulice na p.p.č. 2658/1 (z NTGM do Havlíčkovy), dolní část (70 m) 
Palackého v silnici III/26211 na Slunečnou,  Sokolská, Sportovců, 
Tyršova, Zborovská, Obecní, Rybniště, Sklářská, Kadlecova, To-
vární, Čepelákova, Příčná, bezejmenná ulice na p.p.č.  2602/1, 
bezejmenná ulice na p.p.č. 2599/1 a 2600, bezejmenná ulice       

(Pokračování na stránce 4) 

„4. listopadu se změnilo ve-
dení radnice a všichni obča-
né očekávají změny.“ 
„Jsme na začátku, změny ještě 
nejsou vidět, změny se připra-
vují, jistě by nebylo vhodné, 
abychom bez důkladné analýzy 
něco rychle měnili. Od 1. dubna 
nastanou změny na úřadě, bu-
dou se měnit odbory, bude jich 
méně a sníží se tím počet ve-
doucích pracovníků. Ušetří se 
tak na mzdách i na počtu pra-
covníků. Tato změna proběhne  
po kontrole finančního úřadu, 
kdy proběhne kontrola všech 
dotací. Jako první proběhne na 
DPS a parkovišti. Změny jsme 
připravili až po důkladném se-
známení se s provozem Měst-
ského úřadu. Po informacích od 
okolních, velikostí srovnatel-
ných obcí budeme po naší 
změně na stejné úrovni 
v obsazení MÚ jako oni.“ 
 
„A neuvažovali jste o perso-
nálním a finančním auditu?“ 
„Určitě bychom rádi zadali dů-
kladný audit, bohužel nyní na to 
nejsou žádné finanční prostřed-
ky. Tento rok 2010 z hlediska 
finančního bude nejsložitější. 
 Stav financí našeho města je 
velice kritický. Došlo k za-
stavení veškerých investičních 

akcí. Ke změně vedení města 
dochází hlavně z důvodu ne-
spokojenosti se způsobem na-
kládání s městskými penězi. 
Město je zadluženo, má problé-
my, ale přesto se šlo do dalších 
akcí, které město zadlužilo ještě 
více a hrozily další problémy.“ 
 
„Takže jste po svém nástupu 
na úřad zjistili špatnou fi-
nanční situaci ? 
„Ano, stalo se to, že v roce 
2009 se zaplatilo jenom 11 
mezd a od roku 2010 se pojede 
již stále zpětně do té doby, než 
se nám zase podaří mít finanč-
ní rezervu a finanční prostředky 
takové, aby se tento stav narov-
nal.  
 V tomto okamžiku je naším 
hlavním úkolem schválit rozpo-
čet města, pokud možno již 
v lednu abychom mohli hned 
jednat s Českou spořitelnou 
a.s. o obnovení kontokorentu, 
respektive o nový kontokorent, 
kdy nám Česká spořitelna a.s. 
na základě našeho úsporného 
rozpočtu může vyjít vstříc.“ 
„A jak se vlastně náš hlavní 
bankovní dům - Česká spoři-
telna a.s.- staví k finanční si-
tuaci našeho města?“ 
„Samozřejmě se staví velice 

(Pokračování na stránce 3) 

Rozhovor  
se starostou  

města  
Jaroslavem  
Andrysíkem   

Usnesení ze zasedání č. 38.   
Zastupitelstva města Kamenický Šenov 

 21. prosince 2009 

dle prezenční listiny 15 členů  
Přítomni:  Andrysík J., Bouchalová J., Daniel J., Flégl L., Jech Z., 
Kožíšek.P., MUDr.Kramářová M.,  
 Kypusová L. , Mazáková M., Marek J., MUDr. Prokop T. (příchod 
v 17:21), Mgr.Raiter O., Rozšafná I., RSDr. Šulc J., Vičan J., 
Omluveni: MUDr. Prokop T. 
Ostatní:   Ing. Antoniacíová M., Bártl M., Ditterová K., Ing. Fridri-
chová J.,Ing. Hrubá R., Chlup B., 
 Ing. Focková J. , Bc. Kučera F., Šimeček L. 
Host:      František Janák – ředitel SUPŠS 
38.1/2009 Zastupitelstvo města bere na vědomí: 
zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání úkolů  
5/2002 převod sbírek sklářského muzea  
13.3/1/2008 ZM ukládá starostovi osobně dohlédnout na pravi-
delné splácení pohledávky vůči FÚ Česká Lípa a pravidelně o 
tomto informovat na ZM  (průběžně) 
21.3/4/2008 RM jednat o zřízení Městské policie v Kamenickém 
Šenově 
24.3/3/2009 ZM ukládá starostovi předložit zprávu RM o zákon-
ném postupu odprodeje „Realitní  
kanceláře Kamenický Šenov s.r.o.“ a informovat ZM (probíhá) 
27.3/7/2009 ZM ukládá starostovi prověřit možnosti racionaliza-
ce veřejného osvětlení a náklady zapracovat do návrhu rozpočtu  
(probíhá) 
31.3/5/2009 ZM ukládá starostovi města, aby vyrozuměl firmu 
VCES (dle smlouvy o dílo VSS-1243 z 08.11.2000) o její povin-
nosti uhradit honorář za znalecký posudek, vypracovaný soudním 
znalcem p. ing. Alexou, na problematiku zápachu v budově školní 
družiny ZŠ Kamenický Šenov. ZM ukládá starostovi města doložit 
do 15.07. 2009 splnění výše uvedeného úkolu. 
31.3/6/2009 ZM ukládá starostovi města ve smyslu smlouvy o 
dílo OLO-2172 z 18.12.2002 předložit vyčíslení smluvní pokuty 
v případě neodstranění závad na budovách DPS-A,B vůči firmě 
VCES a ve smyslu smlouvy o dílo VSS-1243 z 08.11.2000 
v případě neodstranění zápachu v budově školní družiny ZŠ Ka-
menický Šenov vůči firmě VCES. ZM ukládá starostovi města do-
ložit do 15.07. 2009 splnění obou výše uvedených úkolů.  
35.3/3/2009 starostovi města zajistit soudního znalce a pověřit 
ho zjištěním, zda namontovaná technologie v úseku likvidace 
zbytků jídel  ve školní kuchyni je vyhovující a je v souladu 
s projektovou dokumentací. A dále zjistit, zda technologie odpoví-
dá velikosti vývařovny 
35.3/7/2009 starostovi města zadat vypracování projektu inže-
nýrských sítí pro výstavbu RD v lokalitě „Nová silnice“ 
29.3/7/2009 ZM ukládá starostovi doložit řešení závad na vý-
stavbě budovy ZŠ nám. Míru, u kterých pominula záruční lhůta a 
jak bude odstranění těchto závad financováno. (splněno) 
31.3/4/2009 ZM ukládá starostovi města předložit  do 15.07. 
2009 k odsouhlasení pracovní komisi ve složení Jiří Daniel, Jaro-
slav Andrysík, Liana Kypusová (usnesení ZM 30.2/11/2009 ze 
dne 17.06.2009), konkrétní postup řešení předmětů reklamací na 
objektu školní družiny ZŠ Kamenický Šenov, včetně konečného 
termínu vyřešení reklamací. ZM ukládá starostovi města doku-
ment, odsouhlasený výše jmenovanými členy komise a statutární-
mi zástupci firmy VCES ve znění smlouvy o dílo VSS-1243 
z 08.11.2000, předložit zastupitelstvu města 15.07.2009 ke schvá-
lení. (splněno) 
35.3/2/2009 starostovi města vyjádřit se k přednesené zprávě 

(Pokračování na stránce 2) 
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pracovní komise ZM. Informovat zastupite-
lé o konkrétních opatřeních na příštím jed-
nání ZM  (splněno) 
35.3/8/2009 Radě města přijmout opat-
ření na zamezení dále se rozšiřující sklád-
ce odpadu v areálu „Eliášky“- bod jednání 
ZM38 
úkoly z předchozího zasedání ZM   
37.3/1/2009 starostovi města podat Žá-
dost o odstoupení od akceptace žádosti o 
dotaci.  (splněno) 
37.3/2/2009 starostovi města podepsat 
Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo č. 
CI/110/09 s firmou STRABAG a.s., Na Běli-
dle 198/21, 155 00 Praha. (splněno) 
37.3/3/2009 starostovi města uzavřít 
kupní smlouvy na prodeje, nákup a převod 
pozemků u bodů 37.2/10/2009 - 
37.2/18/2009  (splněno) 
 
38.1/2009 Zastupitelstvo města bere na 
vědomí: 
38.1/1/2009 informaci o jednání s majite-
lem objektu Eliášky 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.1/2/2009 informace ředitele SUPŠS p. 
Janáka  o stavu a záměrech školy 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.1/3/2009 záležitost i vyplývající 
z uzavřené Smlouvy o bezúplatném převo-
du.   
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
13:0 – p. Raiter mimo jednací sál 
38.1/4/2009 předložené informace o spo-
třebě plynu a úsporných opatřeních 
v informačním centru na parkovišti U Pan-
ské skály. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.1/5/2009  plán zasedání  ZM + RM 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0  
38.1/6/2009 informace o postupném snižo-
vání provozu VO 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
 
38.2/2009 Zastupitelstvo města schvalu-
je: 
program jednání – stažený, doplněný o bo-
dy 
8.3  Komise ZM (FRB K.Š + bytová komi-
se) – stažen – komise zřídila RM 
8.4  Úspora energie – Informační centrum 
U Panské skály (iCPS) - doplněn 
8.5  Kanalizace města (projednání - projek-
tová dokumentace občanů) – doplněn  
9.1  Plán zasedání ZM + RM – doplněn 
9.2.  Veřejné osvětlení – info - doplněn 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/2/2009 ověřovatele zápisu:  JAN MA-
REK, JIŘÍ VIČAN 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 

38.2/3/2009 návrhovou komisi:  
předseda: MUDr. MIROSLAVA KRAMÁ-
ŘOVÁ 
členové:  LADISLAV FLÉGL,  ZBYNĚK 
JECH 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/4/2009 rozpočtový výhled na roky 
2011 a 2012 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/5/2009 rozpočtové opatření č .9/09 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/6/2009 ZM zplnomocňuje jednorázově 
RM ke schválení rozpočtových změn v mě-
síci prosinci 2009, které jsou v kompetenci 
ZM. Jedná se o zajištění operativního za-
bezpečení konce roku. Změny v kompeten-
ci ZM budou projednány na nejbližším za-
sedání ZM.     
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/7/2009 zrušení výše uvedených účtů 
(Účet sdružených prostředků ; Já a Ty – 
spolu na jednom hřišti) a převod jejich  zů-
statků na základní běžný účet 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/8/2009 prodej  p.č.375/5 (198m2)v k.ú. 
Prácheň žadatelce: Sirová Květoslava, 
Rumburských hrdinů 748, 473 01 Nový Bor 
za 100,-Kč/m2 a náklady spojené 
s prodejem pozemku.    
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/9/2009 prodej pozemků  p.č.1011/29 
(1004m2), 1011/32 (1085m2) a p.č.1011/33 
(1370m2)v k.ú. Kam. Šenov žadatelce: Gri-
čová Kamila, Švermova 913, 471 14 Kame-
nický Šenov za 100,-Kč/m2 a náklady spo-
jené s prodejem pozemku.      
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/10/2009 prodej p.č. 1011/47 (730m2) 
v k.ú. Kam. Šenov k výstavbě RD žadatel-
ce: Kateřina Szelestová, Tylova 347/6, Li-
berec za 100,-Kč/m2 a náklady spojené 
s prodejem pozemku . Smlouva 
s předkupním právem města Kamenický 
Šenov. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/11/2009 nový návrh cen pozemků v 
k.ú. Kam. Šenov a Prácheň takto: ZPF
(louky, zahrady, TTP), ostatní plochy, 
ostatní komunikace 120,-Kč . Stavební po-
zemky 200,-Kč (nezainvestované), podni-
kání 200,-Kč. Pozemky k výstavbě domů - 
předkupní právo města. Žádosti podané od 
01.04.2010 budou prodávány již za nové 
ceny. Postup a pravidla prodeje pozemků 
budou upraveny a to do 01.04.2010. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/12/2009 přesun bodu 8.5 – Kanaliza-
ce města před bod 7.2-Skatepark-Smlouva 
o převodu 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.2/13/2009 schvaluje podání žádosti o 
nadační příspěvek z Nadace ČEZ na vý-
stavbu Dětského hřiště v lokalitě MŠ Písko-

vec.     
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/14/2009 paní Naděždě Brožové pro-
minutí částky dle důvodové zprávy – dluž-
ná částka k bytu č. 3, ul. 9. května 310, Ka-
menický Šenov. 
ZM schválilo–v poměru  pro:9 ;  proti: 2    
(p. Vičan, Raiter. ); zdržel: 2 (p.Kožíšek, 
Mazáková) 
38.2/15/2009 prominutí části smluvní poku-
ty p.Michala Svobody 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/16/2009 prodej bytových jednotek za 
smluvní ceny + náklady spojené 
s prodejem s možností splátkového prode-
je:    
ZM schválilo–v poměru  pro: 13 ;  proti:  1 
(p. Jech ) 
38.2/17/2009 realizovat prodej objektu čp. 
446 s částí st.p.č. 522/1 v k.ú. Kamenický 
Šenov přímým prodejem. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/18/2009 v návrhu Jednacího řádu od-
stavec e) v čl.8, v bodě 8) a to v tomto zně-
ní : technické poznámky k diskusnímu vy-
stoupení se omezují na 3 minuty – mohou 
je vznášet i odborní pracovníci Městského 
úřadu 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
14:0 
38.2/19/2009 Jednací řád zastupitelstva 
města Kamenický Šenov v předložené po-
době včetně již odsouhlasených úprav    
ZM schválilo–v poměru  pro:12  ;  proti:2  
(p.Flégl, Prokop ) 
38.2/20/2009 Volební řád jako přílohu jed-
nacího řádu ZM     
 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni   
pro 14:0 
38.2/21/2009 převod částky ve výši 30 tis. 
Kč z rezervního fondu na reprodukční fond 
Základní a mateřská škola Kamenický Še-
nov, náměstí Míru 616, příspěvková organi-
zace.    
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni   
pro 14:0 
38.2/22/2009 vypracování projektové doku-
mentace 278 přípojek kanalizace v celkové 
hodnotě do max. výše 1,3 mil. Kč včetně 
DPH    
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
12:0 – mimo jednací sál p.Kramářová, Šulc 
38.2/23/2009 odprodej jednotlivé projekto-
vé dokumentace občanů K.Š. v hodnotě 
3.800,- plus DPH 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
12:0 – mimo jednací sál p.Kramářová, Šulc 
38.3/2009 Zastupitelstvo města ukládá: 
38.3/1/2009 uzavřít kupní smlouvy na pro-
deje, nákup a převod pozemků u bodů 
38.2/8/2009 - 38.2/11/2009 . 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
15:0 
38.3/2/2009 starostovi města jednat 
s firmou SVIS s.r.o. o uzavření a podepsá-
ní smlouvy 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 
12:0 – mimo jednací sál p.Kramářová, Šulc 
 

(Pokračování ze stránky 1) 

(Pokračování na stránce 3) 
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38.4/2009 Zastupitelstvo města ne-
schvaluje: 
38.4/1/2009 z návrhu Jednacího řádu vy-
puštění odstavce b), v bodě 8), čl.8 

ZM neschválilo–v poměru  pro:6 (Andrysík, 
Bouchalová, Flégl, Kramářová, Mazáková, 
Prokop) ; proti:8  
 
 

V Kamenickém Šenově   
22. prosince   2009                                   

Zapsala: Jarošová Jana   

(Pokračování ze stránky 2) 

kriticky. Jednoduchou analýzu, kterou nám ČS a.s. na začátku listo-
padu zpracovala, bylo z jejich strany jasně řečeno, že musíme učinit 
minimálně tři kroky k úsporám a to jsou: 
-zastavení, nebo snížení investic 
-rozpočet bude maximálně úsporný 
-snížíme provozní náklady, tím i vynaložené mzdové prostředky. 
Pokud se nám toto podaří, bude daleko snazší jednat o další finanč-
ní spolupráci. Pokud bychom neprovedli kroky k nápravě, nebylo by 
o čem jednat. 
Další úsporou bude omezení osvětlení našeho města. Ve 02.00hod 
do 04.00hod bude osvětlení vypnuto. Úspora tak činí 150.000 až 
200.000 ročně. Osvětlení se také vypne v parcích od půlnoci do 
05.00hod. Osvětleny budou pouze schody, kde jsou instalovány níz-
koodběrové světelné nosiče.Je to vlastně nejrychlejší úspora bez 
investičních nákladů. Obce to tak dělají, nejsme jediní a jednání 
s policií ukázalo, že tato úspora by neměla mít vliv na zvýšení krimi-
nality.“ 
 
„Ano, a nezkoušeli jste třeba jednat i jinde o poskytnutí úvěru? 
U jiné bankovní instituce?“ 
„Také jsme jednali, oslovil jsem banky, i když  Komerční banka před-
běžně souhlasila s úvěrem, tak podmínky, které žádá, jsou pro nás 
velmi problematické, bankovní záruky již nepožaduje 
v nemovitostech, ale spíše v pozemcích. A samozřejmě také chtěli 
vidět, že samo město připraví úsporná opatření.“ 
 
„Takže vlastně stejné kroky a  navíc záruka v pozemcích.“ 
„Ano a ještě by nás ten úvěr něco stál“. 
 
„Cesta z kritického stavu města asi není jednoduchá?“ 
„Určitě ne a vede jedině přes úvěr, ať už je to kontokorent, nebo pří-
mý bankovní úvěr, nebo půjčka – třeba od jiného subjektu, jiného 
města. I o této variantě jsem jednal, aby nás to stálo co nejméně. 
Nabízí se bezúročná půjčka od jiného města, které hospodařilo tak, 
že na svém účtu mají takovou finanční rezervu, ze které by nám 
mohli poskytnout rychlou půjčku. Pokud by jednání o kontokorentu 
městu dopadlo špatně, tak je to velmi vítaná pomoc. Samozřejmě 
bychom tuto půjčku museli splatit do konce roku.“ 
 
 „Předpokládáte, že budete mít poté na splacení půjčky?“ 
„Platba by proběhla z výnosů města -  z prodeje dejme tomu pozem-
ků a předpokládaných úspor. Protože nastavení chodu města nyní 
neumožňuje moc úspor, neušetříme zde milionové částky, ušetříme 
tak částky statisícové.“ 
 
„Takže jste převzali město, kde se na první pohled zdá, že se 
hodně postavilo, ale také se zdá, že ne všechny následné nákla-
dy jsou občanům známé a jsou zavazující. Kde jsou podle Vás 
největší finanční problémy?“ 
„Největší finanční zátěž je parkoviště, zde město prodělává 800.000 
tisíc ročně. To znamená, že doplácí na jeho velikost a také nikde 
jinde nejsou na parkovišti zaměstnány tři osoby.“ 
 
„Byla tato zaměstnanost podmínkou získání dotace?“ 
„Nebylo to podmínkou udělení dotace, tato podmínka k vytvoření tří 
pracovních míst dala větší šanci k získání dotace, no a pak už se to 
stalo podmínkou, protože to bylo zapracováno do vlastní žádosti, ale 
kdyby se projekt udělal trochu menší, poloviční, Infocentrum by bylo 
samoobslužné, tak stejně i WC, bez zaměstnanců – všude jinde to 
tak funguje. Počítalo se s komerčním využitím, bohužel podmínka 
získané dotace byla, že tam nesmí být žádné komerční využití, bo-
hudík plánovaná čerpací stanice byla zrušena – ale také všechno 
ostatní , takže rozdíl nákladů a výnosů parkoviště je skutečně veliký 

a město to zatěžuje.“ 
 
„Občané upozorňují, že na parkovišti stále nefungují závory a 
kamerový systém“ 
„To je bohužel pravda, opravy stály mnoho peněz – na zastupitel-
stvu nám bylo řečeno, že je to typem systému v našich chladných 
podmínkách.  Kdyby to alespoň městu a jeho obyvatelům přineslo 
zisk, tak by to bylo správné, ale parkoviště nevydělává, lidé ve měs-
tě doplácejí na jeho provoz. Vize, že parkoviště přivede turisty do 
města, se vůbec nenaplnily. Naděje většího pohybu turistů vidíme 
snad v dokončení cyklostezky, ale nevěřím, že se až tak zvýší turis-
tický ruch a turisté navštíví i samotné město a naše obchody. Na 
parkovišti také váznou dvě poslední splátky úvěru, které město dlu-
ží. A co se týká velkých plateb za telefonní provoz,za internet,  pra-
cujeme  na racionalizačních opatřeních. 
Další největší zátěž města je DPS. (Domov pečovatelské služby). 
Zde platíme ročně přes tři miliony splátky úvěru včetně úroků.  
Myslím, že málokdo ví, že úvěr na DPS činil 40 miliónů, ale úroky za 
dobu splatnosti jsou 23 miliónů. Když se splatí toto v roce 2024, tak 
nás celé ty dva domy na náměstí vyjdou na 83 miliónů. 20 miliónů 
činila dotace a 40 miliónů byl úvěr, no a ty úroky. 
Chybou jistě  nebylo, že se ty domy postavily, ale že se v minulosti 
nevytvořila žádná rezerva na splácení úvěru. A rezerva mohla být. 
Prodávaly se akcie, sítě, domy, byty, pozemky. V době, kdy mělo 
město slušný příjem, nevytvořilo ani korunu rezerv. Nic není.  
 
„Další závažnou věcí jsou reklamace na celou DPS, na zápach 
ve škole, u kterého se pokud je nám známo, příčina se dosud 
nezjistila, opadávání zdiva v aule školy, teď lidé čekají na od-
stranění těchto závad.“ 
„Spolupracujeme s a.s.VCES a dohodli jsme se, že se vše znovu 
prověří. Vces to opraví a závady vyřeší, finanční náklady vzniklé 
opravami špatně odvedené práce půjdou na konto Vcesu. 
Co se týká DPS, tak opravy začnou na jaře, na střeše. Veliký pro-
blém, jak se opět tuto zimu ukázalo, jsou špatně udělané střešní fó-
lie, izolace, zde se voda sráží a stéká. Prostě špatně udělané. Jak 
vedení města, tak vedení Vcesu, bralo dřívější havarijní situaci na 
lehkou váhu. Tyto práce by měly být ukončeny v červnu letošního 
roku. Je na nás, abychom si pohlídali už konečně dobře odvedenou 
práci. Stále funguje komise pro dohled nad stavbou. Také samozřej-
mě dohled zodpovědného pracovníka MÚ, který tentokrát musí od-
vádět svou práci velmi pečlivě Město má placenou firmu na tento 
dohled. Je to nezávislá firma A.W.A.L.  s.r.o. Dohlíží na práce, které 
byly provedeny, a které se provádějí.  
Pak je tu skatepark, není to také nejšťastnější projekt, bylo by potře-
ba jej alespoň oplotit, zkusíme získat na oplocení dotaci. Lidé si stě-
žují na necitlivé umístění skateparku v klidové a odpočinkové zóně, 
a tady apeluji na naše občany, aby chodili na zastupitelstva! 
Zde mohou reagovat, protestovat a ovlivnit další podobné akce 
a stavby.  
Poslední důležitou věcí je kanalizace, což je veliký zásah do 
chodu města, všechny silnice na pravém břehu potoka budou 
tímto dotčeny. Ta věc se dotýká všech obyvatel našeho města. 
Město vychází svým občanům vstříc konkrétně tak, že organizačně 
zajistí a nechá zpracovat jednotlivé projekty na připojení. Občanům 
ubude zdlouhavé běhání po úřadech a zaplatí na úřadě svůj projekt 
již připravený.  
 
„I když jste věděli, do čeho jdete, šli byste znovu?“ 
„Ano, s tím vědomím jsem do této funkce šel. Velmi jsme se báli dal-
šího finančního propadu, aby nedošlo k tomu, že se pro nedostatek 
financí bude muset rušit kino, muzeum a další a město by nakonec 
mohlo přijít do bankrotu. Věděli jsme, že situace není jednoduchá. 
V některých věcech je horší, než jsme čekali, ale budeme se velice 
snažit naše město udržet v takovém stavu, aby občané tuto neutě-
šenou situaci nepocítili ve svém běžném, všeobecnou krizí ovlivně-
ném životě.“  

Milena Kramářová a Drahomíra Liptáková 
 

(Pokračování ze stránky 1) 

Rozhovor se starostou města  
Jaroslavem Andrysíkem   
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INFORMACE PRO OBČANY 

na p.p.č. 2581/2, bezejmenná ulice na 
p.p.č. 2581/4, bezejmenná ulice na p.p.č. 
2581/3, bezejmenná ulice na p.p.č. 1092/7, 
bezejmenná ulice na p.p.č. 144 a 138/7, 
bezejmenná ulice na p.p.č. 2634/1, Marxo-
va.  
 V předstihu již byly provedeny práce na 
kanalizaci při opravě silnice III/2639: stoka 
v ulici 9. května, stoka v dolní části Oldři-

chovské v rozsahu silnice III/2639, dolní 
část Palackého (v silnici 2639). 
 Součástí investiční akce SVS a.s. jsou 
odbočení přípojek na veřejném prostran-
ství, kanalizační přípojku na soukromém 
pozemku realizuje vlastník  stavebního  
pozemku  nebo  staveb, na kterých vznikají 
nebo mohou  vznikat  odpadní  vody (zák. 
274/2001 Sb.).  
 Město Kamenický Šenov ve spolupráci 

se SVS a.s. a dalšími subjekty bude  orga-
nizačně zajišťovat územní souhlasy i reali-
zaci přípojek. O dalším postupu budou do-
tčení vlastníci nemovitosti informováni 
v dalším čísle tohoto zpravodaje, letáky a 
bude svoláno i shromáždění občanů. 
 

Jaroslav Andrysík 
starosta města 

(Pokračování ze stránky 1) 

 Jste osoba se zdravotním posti-
žením nebo senior a potřebujete po-
moc jiné osoby při zvládání běžných 
úkonů každodenního života ? - po-
skytujeme osobní asistenci jako pro-
fesionální službu pro Vás. 
 Jste uživatelem nebo potřebuje-
te sociální službu? 
 Zajímá Vás zákon o sociálních 
službách č. 108/2006 Sb.? 
 Vyřizujete si příspěvek na péči? 
 Nevíte si rady s odvoláním proti 
rozhodnutí úřadu? 
 
 Potom se můžete obrátit na na-
šeho poradce, který má poradní den 
ve Vašem městě a v Místní knihov-
ně v Kamenickém Šenově.  

Poradní dny: každý první čtvrtek 
v měsíci od 10 – 12 hodin 
 
Zároveň je možno si zakoupit bate-
rie do sluchadel. 
Poradenství je bezplatné.  
 
Poradenství poskytuje Jaroslava 
Kubištová mob. 731 653 009 
 
CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ  
POSTIŽENÉ LIBERECKÉHO  
KRAJE o.s. 
Konopeova 812  Česká Lípa  
Fax : 487 853 48      
E-mail: czpcl@volny.cz 
 www.czplk.cz 

Poradní den Centra pro zdravotně postižené 

Poplatky za služby spojené s nájmem 
hrobového místa  
pro rok 2010 ZŮSTÁVAJÍ STEJNÉ 
pohřebiště Kamenický Šenov 150 Kč, po-
hřebiště Prácheň 95 Kč 
Splatnost 31.3.2010 

Správní odbor 
 
Poplatek za komunální odpad  
pro rok 2010 ZŮSTÁVÁ STEJNÝ 
456,- Kč/za osobu na rok 
Poplatek je možno zaplatit pololetně – tj. ve 
dvou splátkách: 
1. pololetí – částka 228,- Kč/osoba - splat-
nost 28. 02. 2010 
2. pololetí – částka 228,- Kč/osoba – 
splatnost 30. 6. 2010 
 
Poplatek za psa  
pro rok 2010 ZŮSTÁVÁ STEJNÝ 
120,- Kč – poplatek ze psa – rodinný dům 
240,- Kč – poplatek ze psa – nájemní dům 
splatnost – 31. 5. 2010 

Klára Černá, finanční odbor 
 
Pronájmy pozemků: 
Poplatky za pronájem pozemků zůstávají 
stejné. Nájemní smlouvy jsou uzavřené 
do 31.12.2010. Příští rok se budou uza-
vírat nové smlouvy, nebo dodatky ke stá-
vajícím smlouvám. Výši pronájmu určí 
nové zastupitelstvo.Splatnost nájemních 
smluv je 31.03.2010. 

Ing. Jana Focková, stavební úřad 

Provozní doba hlavní pokladny  
Pondělí 8,00 hod – 11,30 hod
           12,00 hod – 17,00 hod 
Úterý  8,00 hod – 14,00 hod 
Středa  8,00 hod – 11,30 hod
          12,00 hod – 17,00 hod 
Čtvrtek pokladna uzavřena 
pro veřejnost i úřad 
Pátek  8,00 hod – 14,00 hod 
Klára Černá, finanční odbor 
 
V neúřední dny, úterý, pátek je 
pokladna otevřena, pokud po-
kladní nezabezpečuje další čin-
nosti v rámci své pracovní ná-
plně. 
Klára Černá, telefonní spojení: 
487712007   pokladní 

ČESKOLIPSKO –  
STOMATOLOGICKÉ   

POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY 

 
soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin 

 
ROZPIS – ÚNOR 2010 
 
sobota 6.2. 
MUDr. Pavel Kalous 
Smetanova 372, Nový Bor 
tel. 487 727 912 
neděle 7.2. 
MUDr. Pavel Kalous 
Smetanova 372, Nový Bor 
tel. 487 727 912 
sobota 13.2.  
MUDr. Vladimír Henčl 
Smetanova 372, Nový Bor 
tel. 487 726 197 
neděle 14.2. 
MUDr. Martin Mareš 
Komenského 358, Cvikov 
tel. 487 751 431 
sobota 20.2. 
MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 
neděle 21.2. 
MUDr. Miloš Pánek 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 963 
sobota 27.2. 
MUDr. Eva Frýdová 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
neděle 28.2. 
MUDr. Jitka Makovičková 
Havlíčkova 426/5, Česká Lípa 
tel. 487 521 356 

SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO ODPADU (POPELNICE, KONTEJNERY) 
KAŽDÉ ÚTERÝ  
svoz probíhá od 6 hodin ráno, včas nepřistavené nádoby nebudou vyvezeny 
Co do popelnice a kontejneru na komunální odpad nepatří :  
- stavební odpad  
- horký popel 
- odpad, který lze vytřídit (papír, plasty, sklo, textilie, polystyren, kovy atd.) 
- uhynulá zvířata  
- objemné odpady 

Irena Koutecká, majetkový odbor 
 

SVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU (PYTLE) SUDÉ TÝDNY VE STŘEDU 
10.2.2010, 24.2.2010, 10.3.2010, 24.3.2010 
svoz probíhá od 8 hodin ráno, včas nepřistavené pytle nebudou svezeny 

Irena Koutecká, majetkový odbor 

mailto:czpcl@volny.cz
http://www.czplk.cz
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Termín zasedání Zastupitelstva města  
v přednáškovém sále městské knihovny středa 24. února 2010 od 17:00 

 Vážení čtenáři, jistě jste si všimli, že Šenovské listy se změ-
nily. Vedla nás k tomu úsporná opatření a nespokojenost 
s rozsahem prosincového čísla, kam se mnoho článků ani ne-
vešlo. Museli jsme dodržet rozpočet.  
 Na přelomu roku jsme poptali jsme několik jiných firem a 
vybrali tiskárnu C-PRINT ze Cvikova. Možná noviny nebudou 
tak pěkné a barevné, ale naopak se Vám budeme snažit po-
skytnout za cenu, kterou zaplatíte, více toho počtení. Uvítáme i 
Vaše ohlasy. Děkujeme za pochopení 

za redakci Kateřina Ditterová 
šéfredaktorka Šenovských listů 

 
Další číslo Šenovských listů vyjde v březnu 2010, uzávěrka je 
15. února 2010 

Ceny inzerce  
1 strana 800 Kč+20%DPH 
½ strany 400 Kč + 20% DPH 
¼ strany 250 Kč+20%DPH 
 
Distribuční místa Šenovských listů: 
Trafika Nero – náměstí T.G.M 
Pekárna – náměstí T.G.M 
Prodejna „Třicetdevítka“ – Prácheň 
Potraviny U Panoušků Lidická ulice 
Městská knihovna ulice Nová 
Pokladna městského úřadu 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – ulice Smetanova 
 
Šenovské listy nově na internetu vždy po 20. v měsíci  
na www.kamenicky-senov.cz 

Zprávy z redakční rady 

ŠKOLSTVÍ 
Snahy o zrušení   

Střední uměleckoprůmyslové školy 
sklářské  

 
 Určitě jste všichni v tisku zazname-
nali, jaká vlna nevole se zdvihla 
v prosinci 2009 proti plánovanému slou-
čení naší školy s novoborskou SPŠS a 
VOŠ. 
 Bedlivě jsme celé dění sledovali a 
připravili pro Vás souhrn informací:(pro 
zkrácení textu uvádíme celá jména 
s tituly pouze v začátku textu, poté již 
pouze příjmení) 
30.1.2009 podává ředitelka VOŠS a SŠ 
Nový Bor PaedDr. Ilona Jindrová „Návrh 
optimalizace školství na Novoborsku“ 
V tomto návrhu je sloučení obou sklář-
ských škol. 
2.3.2009 zasílá náměstek hejtmana Bc. 
Radek Cikl „Výzvu pedagogické veřej-
nosti k předložení podnětů pro optimali-
zaci sítě středních škol.“ V tomto doku-
mentu se odvolává na opatření z roku 
2007 a žádá o připomínky k dosa-
vadnímu průběhu opatření. Informuje o 
existenci pracovní skupiny, která zapra-
cuje připomínky do materiálu, ke které-
mu bude možnost se v druhé polovině 
roku 2009 vyjádřit – ředitel SUPŠS Ak. 
mal. Janák tuto možnost nikdy nedostal. 
24.3.2009 odpovídá ředitel Janák na vý-
še uvedenou výzvu. Vyjadřuje se 
k opatřením z roku 2007 a poukazuje na 
střednědobý strategický plán rozvoje 
z roku 2006. Uvádí škodlivost nekoneč-
ných debat o optimalizaci, která negativ-
ně ovlivňuje zájem o studium. Kritizuje 
preferenci všeobecně vzdělávacích škol 
a narůstání počtu nových středních škol 
jako např. gymnázium v Novém Boru. 
V možnostech řešení poukazuje na dří-
vější osvědčený model odborného sklář-

ského vzdělávání. 
30.10.2009 píše náměstek hejtmana 
Cikl dopis městu Kamenický Šenov a 
firmám Preciosa a Moser. V dopise se 
obrací na výše zmíněné s návrhem mož-
nosti převzetí provozování školy. 
15.11.2009 píše ředitel Janák otevře-
ný dopis rodičům (zveřejněno v ŠL 
v prosinci 09), kde zmiňuje šíření pověstí 
o sloučení škol. 
16.11.2009 starosta města Jaroslav 
Andrysík se setkává s 1. náměstkyní mi-
nistryně školství Ing. Bartoňovou. 
19.11.2009 starosta města Jaroslav 
Andrysík jedná s náměstkem Ciklem 
21.11.2009 v Českolipském deníku 
vychází článek. Informuje, že úvahami o 
sloučení škol se krajský úřad zaobírá, 
avšak cituje pana náměstka Cikla, že 
konečné rozhodnutí o sloučení nepadlo. 
25.11.2009 Liberecký kraj zve noviná-
ře na tiskovou konferenci 1. prosince 
2009 o racionalizačním opatření. Avizuje 
účast prof. Dr. Ing. Bořka Šípka, děkana 
fakulty umění a architektury Technické 
univerzity Liberec a Ilony Jindrové, ředi-
telky VOŠ a SPŠS z Nového Boru. Na 
ředitele SUPŠS pana Janáka 
s pozváním POZAPOMNĚLI. 
25.11.2009 na jednání zastupitelstva 
města Kamenický Šenov je citován dopis 
náměstka Cikla z 30.10.2009. Zastupitel-
stvo přijímá usnesení, že neschvaluje 
návrh resortu školství, mládeže a tělový-
chovy Libereckého kraje na převzetí zři-
zovatelských funkcí SUPŠS v Kame-
nickém Šenově. podporuje veškeré sna-
hy o zachování SUPŠS v Kamenickém 
Šenově. V dalších dnech zasílá kancelář 
starosty města Libereckému kraji odpo-
věď v duchu usnesení zastupitelstva. 
30.11.2009 informuje Českolipský de-
ník o usnesení zastupitelstva města. 

30.11.2009 ředitel SUPŠS František 
Janák se dozvídá od novinářů o pláno-
vané TK. 
1.12.2009  
8:00 pan Janák informuje představitele 
města, školy a Sdružení mezinárodních 
sympozií rytého skla o připravované TK. 
Reakce je rychlá a těsně před začátkem 
konference přichází i 12 zástupců jme-
novaných organizací do zasedací míst-
nosti Libereckého kraje. Zástupci resortu 
školství, mládeže a tělovýchovy Liberec-
kého kraje a novoborské školy jsou vidi-
telně zaskočeni. 
10:00 Kraj cituje novinářům své tiskové 
prohlášení, kde oficiálně zveřejňuje svůj 
záměr sloučení škol a fyzické přestěho-
vání do Nového Boru. Toto podpoří 
svým vystoupením i děkan liberecké fa-
kulty Šípek. Novináři se se svými dotazy 
obracejí i na ředitele Janáka. Mluvčí kra-
je nedovoluje panu řediteli odpovídat a 
odkazuje novináře na pozdější možnost 
rozhovoru s ním na chodbě. Paní Jindro-
vá se snaží mlžit v odpovědi na počty 
přihlášených žáků do letošního 1. roční-
ku. Do své odpovědi se snaží zahrnout i 
žáky gymnázia a VOŠ. Nakonec vychází 
najevo, že do Střední průmyslové školy 
sklářské v Novém Boru se přihlásili pou-
ze tři žáci a 1. ročník nebyl narozdíl od 
Šenovské školy otevřen. 
18:00 o záměru a průběhu konference 
informuje tisk a média, I-noviny: „Údajné 
fámy potvrzeny, Kraj chce zrušit sklář-
skou školu v Šenově.“ 
2.12.2009 ČT 24 „Sklářské školy na No-
voborsku se asi sloučí“, Českolipský de-
ník: „Na provoz šenovské školy nejsou 
peníze.“ 
3.12.2009 I-noviny: „Ředitel rušené 
sklářské školy viní Bořka Šípka ze střetu 

(Pokračování na stránce 6) 
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zájmů.“ 
4.12.2009 do šenovské školy začínají 
chodit dopisy z Čech i ciziny 
s vyjádřením podpory škole. 
např. Pittsburgh Glass Center, School of 
Art and Design Southern Illinois Univer-
sity Carbondale, School For American 
Crafts Rochester Institute of Technology, 
ak.mal.  Vladimír Kopecký, profesor 
VŠUP Praha čerstvý laureát ceny minist-
ra kultury ČR za přínos v oblasti výtvar-
ného umění, Asociace středních a vyš-
ších odborných škol s výtvarnými a umě-
leckořemeslnými obory, Sklářská škola 
v Rheinbachu. 
 Šenovští občané ustanovují petiční 
výbor a vydávají petici, kterou v období 
do 10. ledna podepíše přes osm tisíc lidí 
z celé republiky. 
5.12.2009  otevřený dopis absolvent-
ky novoborské školy a současné peda-
gožky šenovské školy Karolíny Strán-
ské:“Nyní se stydím za školu, kterou 
jsem vystudovala.“ 
 Ředitel šenovské školy zve tisk, 
představitele sklářských firem a organi-
zací a zástupce kraje na tiskovou konfe-
renci plánovanou na 10. prosince 
v Kamenickém Šenově. 
 
 MF DNES „Ředitel školy se možná 
dočká trestního oznámení“ autorem je 
Radek Cikl, náměstek hejtmana. 
7.12.2009 studenti šenovské školy de-
monstrují proti zrušení šenovské školy. 
Procházejí Kamenickým Šenovem, kde 
před radnicí dostávají podporu od sta-
rosty města, prochází Novým Borem a 
demonstrují před novoborskou sklářskou 
školou. Chtějí předat ředitelce Jindrové 
dopis s otázkami. Paní ředitelka se ne-
dostaví, pošle za sebe zástupce 
s omluvou, že je na škole inspekce. Za-
nechávají ve dveřích školy papírovou 
rakev symbolizující šenovskou školu. O 
demonstraci informuje opět tisk a média. 
8.12.2009 paní ředitelka Jindrová odpo-
vídá studentům, že není kompetentní 
odpovědět na jejich otázky, není iniciáto-
rem sloučení a předává jejich dopis kraji, 
ten odpovídá 9.12.2009 
 Je zveřejněn otevřený dopis studentů 
šenovské školy „Jsme lidi a ne majetek!“ 
 Mezinárodní sklářská aliance vyja-
dřuje svou podporu peticí, v průvodním 
dopise mimo jiné konstatuje, že uzavření 
SUPŠS by ochudilo světové kulturní dě-
dictví. 
 Na facebooku je studenty založena 
skupina:“!!! Zachráníme školu SUPŠS 
Kamenický Šenov !!!“ k 11.1.2010 je 
v této skupině 1.697 členů. 
9.12.2009 zasedá „Pracovní skupina pro 
posouzení změn vzdělávací soustavy 
středních škol Libereckého kraje.“ 
10.12.2009 probíhá tisková konferen-
ce v Kamenickém Šenově, účast na kon-
ferenci odmítají zástupci resortu školství 

se slovy, že vše zásadní již řekli. 
 Českolipský deník (kráceno): „Peter 
Rath: Šenovská škola se nikdy neuza-
vře“: V mezinárodní ostudu může přerůst 
plánované sloučení sklářských škol v 
Kamenickém Šenově a Novém Boru. 
Významné osobnosti ve sklářství z celé-
ho světa jsou připraveny zprivatizovat 
Střední uměleckoprůmyslovou školu 
sklářskou v Kamenickém Šenově, pokud 
se Libereckému kraji povede prosadit 
svůj záměr na sloučení škol. „Další exis-
tenci šenovské školy jednoznačně pod-
porujeme. Pokud Česká republika nepro-
jeví zájem ji nadále udržet, jsme připra-
veni ji převzít a vychovat další generace 
mladých umělců pro světové sklářství“ 
šokoval plný sál za Mezinárodní sklář-
skou alianci Peter Rath, renomovaný ra-
kouský sklář.  
11.12.2009 Českolipský deník 
„Prohlášení Bořka Šípka ke slučování 
škol“ Nevystupuji za zrušení sklářské 
školy v Kamenickém Šenově, ale za po-
zitivní sloučení, které zachová obor a 
sklářskou tradici a vybere to nejlepší z 
obou škol.(kráceno) 
11.12.2009 starosta města Andrysík 
jedná s náměstkem Ciklem. 
16.11.2009 starosta města Andrysík 
jedná s náměstkyní MŠMT Bartoňovou. 
13.12.2009 Českolipský deník „ Priva-
tizaci školy zatím kraj nefandí“. 

Na informaci o možné privatizaci školy 
reagoval i náměstek hejtmana pro škol-
ství, mládež a tělovýchovu Radek Cikl. 
Předeslal, že privatizaci šenovské školy 
se kraj nebrání. „Domnívám se však, že 
aktéry avizované převzetí školy meziná-
rodní sklářskou aliancí je pouze populis-
tické a nereálné řešení,“. Mezinárodní 
sklářská aliance Liberecký kraj jako zři-
zovatele školy nikdy nekontaktovala, a 
může být proto jen těžko důvěryhodným 
partnerem. „A i kdyby do hry případně 
vstoupil jiný soukromý zahraniční sub-
jekt, kraj by na neznámý subjekt pravdě-

podobně jen těžko převedl majetek a 
technické vybavení školy, mnohdy histo-
rické hodnoty, které je jeho vlastnictvím. 
Sloučením škol však historicky cenný 
majetek zůstane dál v Libereckém kraji,“ 
zdůraznil Radek Cikl. (kráceno) 
14.12.2009  
- do šenovské školy přichází z kraje 
mimořádná hospodářská kontrola. 
- I-noviny „Jaký bude v kraji vztah prá-
ce odborníků a politické etiky?! 
- Českolipský deník: On-line rozhovor 
s náměstkem hejtmana Ciklem 
17.12.2009 článek z webových strá-
nek novoborské školy (redakčně kráce-
no) hejtman Libereckého kraje Bc. Stani-
slav Eichler a náměstek hejtmana pro 
školství Bc. Radek Cikl navštívili sklář-
skou školu v Novém Boru. Ředitelka 
školy PaedDr. Ilona Jindrová provedla 
hosty jednotlivými dílnami a školní hutí, 
neboť právě praktické vyučování je to, co 
je na škole nejzajímavější. Protože pro-
hlídka školy byla skutečně důkladná, ne-
formální a plná zájmu o současný život 
školy, po dvou hodinách už byl nejvyšší 
čas na pracovní oběd a diskuzi. Desig-
nér, architekt a mimo jiné i výborný 
kuchař Bořek Šípek připravil výtečný 
oběd plný asijských chutí na školní 
huti. Pan hejtman si vyzkoušel i prak-
tickou asistenci panu Šípkovi a jeho 
sklářům při vzniku jednoho z jeho ob-
jektů. Oba páni radní vyjádřili uspokoje-
ní nad vybavením dílen odborného vý-
cviku, školní huti a šikovností jednotli-
vých učitelů i studentů, kterým popřáli 
mnoho štěstí při studiu. 
 Schůzka ředitelů Libereckého kraje. 
Ředitel Janák žádá školský odbor kraje o 
seznámením s výsledky zasedání pra-
covní skupiny pro posouzení změn vzdě-
lávací soustavy středních škol Liberec-
kého kraje,  bohužel do uzávěrky tohoto 
vydání se tak nestalo. 
18.12.2009 představitelé resortu škol-
ství se v Kamenickém Šenově setkávají 
se zaměstnanci sklářské školy. 
Respekt:“Křehké sklo české“ 
V posledních týdnech je jméno severo-
českého Kamenického Šenova skloňo-
váno od Německa až po USA. Jméno 
městečka se objevuje v peticích podepi-
sovaných celosvětově a samotný Kame-
nický Šenov je plný naštvaných mladých 
lidí. Ti také nedávno vyšli do ulic a jsou 
kdykoliv připraveni znovu vyrazit demon-
strovat za svou věc.  
Kdyby se prý plány Libereckého kraje 
povedly, zanikla by „nejstarší sklářská 
škola na světě“ a zároveň s tím by prý 
dostala smrtící ránu jedinečná česká 
sklářská tradice. České sklářství ale je, 
jak sami skláři přiznávají, už léta v krizi. 
K tomu, aby člověk mohl založit úspěšný 
sklářský podnik, potřebuje znát mnohem 
víc, než jenom to, jak dobře vyfouknout 
žhavé sklo nebo jak namalovat dobrý 

(Pokračování ze stránky 5) 

(Pokračování na stránce 7) 
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návrh. Co je to „ono“ víc? (kráceno) 
12.1.2010 zasedá rada Libereckého kra-
je, doporučuje zastupitelstvu kraje školy 
sloučit. 
13.1.2010 ředitel Janák oslovuje pracov-
ní skupinu, hejtmana, pana náměstka 
Cikla a všechny zastupitele kraje. Popírá 
obvinění, že odmítl převzít VOŠ 
v Novém Boru, dokonce tvrdí, že tuto 
nabídku nikdy nedostal. Informuje o mi-
mořádné hospodářské kontrole a o vý-
sledku kontroly, která žádné zpronevěře-
ní peněžních fondů nepotvrdila. Pouka-
zuje i na skutečnost, že Kamenický Še-
nov má letos v oborech výtvarného zpra-
cování skla 70 studentů a Nový Bor 53. 
Příští rok jich bude mít Nový Bor po od-
chodu maturantů 34. 
14.1.2010 Českolipský deník: „Radní 
podpořili sloučení škol“ „Pro radu to bylo 
těžké rozhodnutí. Jsme ale ti, kteří se 
musí umět rozhodnout. Činili jsme vše 
co bylo v našich silách a do posledních 
chvil jsme hledali cestu pro zachování 

školy.“ sdělil novinářům náměstek 
hejtmana Libereckého kraje pro resort 
školství Radek Cikl. 
15.1.2010 Českolipský deník: Šenovská 
škola svůj boj nevzdává. Mezinárodní 
sklářská aliance přichází s konkrétním 
záměrem na záchranu. 
 Starosta města Andrysík jedná 
s náměstkem Ciklem 
18.1.2010 v novoborské sklářské škole 
začínají rozsáhlé stavební práce, termín 
dokončení prací je 31.8.2010.  
  
26.1.2010 rozhodující zasedání Zastupi-
telstva kraje 
 
Informace o dění můžete sledovat na: 
http://www.supss.clnet.cz/stranky/
likvidace.html 
 
 Potom co jsem prostudovala veškeré 
články a materiály, abych mohla tento 
materiál pro Vás připravit , napadaly mě 
myšlenky a přirovnání typu: šikana; boj 
s větrnými mlýny; Kdo chce psa být, hůl 

si vždycky najde. Uvědomila jsem si, že 
ředitel naší sklářské školy i když věděl, 
do jak těžkého boje šel, tak se nenechal 
odradit a hájí zájmy naší školy a našeho 
města do poslední chvíle. To je velké 
hrdinství. Zároveň je z chronologicky se-
řazených dokumentů rozpoznatelný mar-
ný boj s mocí, která systematicky připra-
vovala likvidaci školy a veřejnost 
„chlácholila“ jak se snaží školu zachovat. 
Co likviduje Liberecký kraj spolu se 
Střední uměleckoprůmyslovou školou 
sklářskou? Sklářské město Kamenický 
Šenov, pracovní příležitosti, rytecká 
sympozia, výměnné pobyty zahraničních 
studentů, přítomnost zahraničních a tu-
zemských umělců, budoucnost a naději 
a pro co? Pro mezinárodní mistrovství 
v zimních sportech na nejníže polože-
ných místech kraje, pro velká vzděláva-
cí, nákupní, kulturní a sportovní centra 
v krajském městě. Likviduje naději, že i 
v nejzazším kraji Libereckého kraje bude 
stát za to žít. Je mi z toho smutno. 
     Kateřina Ditterová 

(Pokračování ze stránky 6) 

DOPIS KLUBU ŽEN ŘEDITELI SKLÁŘSKÉ ŠKOLY 
Vážený pane řediteli, 
  
dovolte nám, abychom i my, členky Klubu žen v Kamenickém 
Šenově se přidaly k petici za zachování SUPŠS v našem měs-
tě. Svůj nesouhlas se sloučením se školou v Novém Boru jsme 
prostřednictvím tisku i internetu zaslaly hejtmanovi Libereckého 
kraje, dále také panu Paroubkovi a panu Špidlovi a osobně re-
agujeme také na diskusi na webu. 
 Já  spolu s několika dalšími členkami jsme se také zúčast-
nily osobně shromáždění a jednání o této problematice, které 
proběhlo dne 10.12. v přednáškovém sále knihovny. Odtud 
jsme odcházely s nadějí na "lepší časy" a přesvědčením, že 
škola bude zachována. Bohužel, útoky p.Cikla - náměstka pro 
školství Libereckého kraje a pana Šípka v tisku neutuchají, a 
tak boj na všech frontách musí pokračovat. 
 Naše členky prokazují svůj postoj k našemu městu tím, že 
sbírají ve městě podpisy na Petici k zachování naší SUPŠS v 
Kamenickém Šenově. Na naší schůzce jsem je také podrobně 
informovala o situaci a také přečetla reakci zdejších studentů, 
za které napsala článek pod názvem "Jsme lidé a ne majetek" 
studentka 4.ročníku Kateřina Švarcová. Po jeho přečtení jsme 
si uvědomily, jaké máme na naší "sklandě" skvělé mladé lidi, 

studenty, kteří znají historii školy a hlavně ví, proč studují právě 
na této škole. 
 Studenti, moc si ceníme Vašeho vztahu ke škole a potažmo 
k našemu městu. Máte být na co hrdí. Vždyť na této škole stu-
dovalo tolik významných absolventů. Sledujeme také Vaše 
úspěchy u nás i v zahraničí a jsme rády, že v našem městě 
studují tak šikovní mladí lidé, kteří reprezentují i naše město v 
zahraničí. 
 Je nám nesmírně líto, že toto si neuvědomují úředníci v ne-
dalekém Liberci, kteří na jedné straně vyhazují peníze oknem, 
a na druhé straně chtějí šetřit tam kde nemají - na školství. 
Arogance moci je v našem státě bohužel bezbřehá. Měli by si 
uvědomit, že jsme také voliči !!! 
 Vážený pane řediteli, učitelský sbore a studenti - držíme 
Vám i našemu sklářskému městu palce. Spravedlnost a pravda 
snad i v našem státě má své místo a zvítězí. 
Nedejte se! Jsme s Vámi ! 
 

Za Klub žen v Kamenickém Šenově 
Olga Pröllerová - předsedkyně 

( v letech 1984 - 2000 - hospodářka SUPŠS) 
 

Z Čech až do Mexika a zpátky 
 Pokud vám, vážení čtenáři, název 
článku připomíná název jednoho známé-
ho cestopisu českého klasika, pak vězte, 
že s podobnými pocity jsme v pátek 
18.září v časných ranních hodinách 
opouštěli naše domovy a měli před se-
bou jednu velkou neznámou?! Ta byla 
umocněna určitými obavami z přípa-
dného onemocnění tolik obávanou a dis-
kutovanou „prasečí“ chřipkou. O to ra-
dostněji a snáze se mi dnes píše tento 
text, protože jsme se všichni v neděli 
4.10. zdraví, šťastní a plni neobyčejných 

zážitků zase vrátili domů. Ale abych ne-
přeskakovala: když jsme po mezipřistání 
v Londýně přistáli na letišti v Mexico City 
(mimochodem s časovým posunem -7 
hodin), očekával nás pan Alberto Alvara-
do a odvezl nás ke škole, kde si nás 
(dvojice) „rozebraly“ rodiny. Následoval 
víkend, kdy byl naplánován individuální 
program v hostitelských rodinách, proto 
jsme se spolu sešli až v pondělí 21.9. a 
odjeli na českou ambasádu, kde nás při-
jal náš pan velvyslanec Jiří Havlík,      

(Pokračování na stránce 8) 
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mimochodem velmi příjemný pán, 
s kterým jsme měli tu čest déle než hodi-
nu hovořit a předat mu oficiální dárky.  
Nechci vás unavovat dlouhým a podrob-
ným popisem programu jednotlivých dní, 
proto pouze vyjmenuji, co všechno jsme 
viděli: samozřejmě v první řadě pyramidy 
– nejprve monolity v Tule a pak proslulý 
komplex v Teotihuacanu. Popisovat poci-
ty, když stojíte na jejich vrcholu, se dost 
dobře nedá, to musí člověk zažít na 
vlastní kůži. Navštívili jsme též antropo-
logické muzeum, prohlédli si historické 
centrum města a mexickou univerzitu 
s 200.000 studenty!! Zajímavá byla i pro-

hlídka bývalého šlechtického sídla a zá-
roveň vojenské pevnosti Chapultepec, 
projížďka na lodičkách v Xochimilcu, dě-
tem se velmi zamlouvala možnost vystří-
dat téměř všechny atrakce v zábavním 
parku Six flags a koupání v termálním 
bazénu. 
 Chtěla bych se ale též zmínit o ná-
vštěvě obou škol – Interlaken a INDO, 
kde působí náš známý pan Alberto a je-
ho manželka paní Marta. Mexické děti 
jsou velmi přátelské, spontánní, což pro-
jevily např. během našeho vystoupení – 
prezentace. Asi by vás mohlo zajímat, že 
žáci nosí školní uniformy, což někteří 
vítají, prý nemusí řešit co na sebe? Al-
berto pro nás uspořádal dva pěvecké 
koncerty, vystoupení tří sólistek 
s nádhernými sopránovými hlasy a vy-
stoupení dětského pěveckého sboru, 
který koncertoval v r.2007 i u nás 
v kostele. 
 Samozřejmě, že ne všechno, co jsme 
viděli, nás upoutalo kladně, Mexiko je 
země velkých sociálních kontrastů – na 
jedné straně luxus, na druhé veliká bída 
a také všudypřítomný smog. Vždyť ve 
městě s 20 miliony obyvatel a 3 miliony 

aut denně se to dá očekávat. Mě osobně 
překvapilo silné, nefalšované vlastenec-
tví Mexičanů, státní vlajky jsou ve vel-
kém počtu vidět nejen na oficiálních bu-
dovách, ale i na soukromých domech a 
dokonce i na autech. Mexičané jsou vů-
bec velmi přátelští lidé. 
 Co napsat na závěr? Jsme všichni 
rádi, že jsme mohli tuto cestu podnik-
nout, díky našim hostitelům a přátelům 
máme zážitky na celý život. Žít bychom 
tam ale asi nechtěli a nemohli. 

     Hana Svobodová 
dodatečně uveřejněný článek  

(pozn. redakce) 

(Pokračování ze stránky 7) 

Marta Zelenková – Pečovatelka roku 
 
Dům s pečovatelskou službou v Kamenickém Šenově. 
Asociace pečovatelek a Diakonie Českobratrské církve již po-
sedmé vyhlašuje výsledky akce „Pečovatelka roku“.  
Akci organizuje Diakonie Českobratrské církve ve spolupráci s 
Asociací pečovatelek a letos se konala již po sedmé. Jejím cí-
lem je zviditelnit pečovatelské služby a práci terénních pracov-
níků. Do Prahy na Novoměstskou radnici se sjelo třiatřicet pra-
covnic v sociálních službách, které ze všech přihlášených no-
minovala odborná porota. 
 Akce se koná pod záštitou a za účasti manželky prezidenta 
České republiky paní Livie Klausové, ministra práce a sociál-
ních věcí pana Petra Šimerky a starostky MČ Prahy 2 paní      
Jany Černochové.  
 
 Návrhy na ocenění práce pečovatelů a pečovatelek zasílali 
klienti pečovatelských služeb, rodiny a přátelé klientů, spolu-
pracovníci a vedoucí pečovatelů/lek, popřípadě lidé z jejich 
okolí. „Pečovatel/ka roku 2009“a ostatní obdrží čestná uznání 
za svou pečovatelskou práci.Paní Livie Klausová, manželka 
prezidenta České republiky, předá ocenění 33 pečovatelkám a 
pečovatelům vybraným z celé České republiky na celostátní 
akci „Pečovatel/ka roku 2009“, která se konala ve středu 2. 12. 
2009 od 14.00 hodin na Novoměstské radnici v Praze 2. Deseti 
nejlepším bylo uděleno celostátní ocenění. Za minulý rok 2009 
je mezi deseti nejlepšími profesionálkami také paní Marta Ze-
lenková, která toto významné ocenění přebírá na Pražském 
hradě z rukou první dámy p. Livie Klausové. Pro mnohé senio-
ry a lidi se zdravotním postižením jsou pečovatelé a pečovatel-
ky jediným kontaktem se světem. Prožívají s ostatními bolesti a 
těžkosti života. Rozdávají lásku, radost a podávají ruku tomu, 
kdo ji potřebuje. Vědomě si vybrali práci či spíše poslání, při 
kterém dávají kus sebe a největší odměnou je jim úsměv osa-
mělých, postižených a umírajících lidí. Jejich nejdůležitějším 
každodenním vkladem je empatie, umění naslouchat, laska-

vost, obětavost a trpělivost. 
 
Přestože je z demografického vývoje zřejmé, že v budoucnu 
bude těchto pracovníků zapotřebí ještě více než nyní, je práce 
pečovatelů a pečovatelek nedoceňovaná. 
 „Chceme ocenit práci pečovatelů, pečovatelek a získat to-
muto povoláni vážnost a respekt, který mu po právu naleží“ ří-
ká Mgr. Libuše Roytová, ředitelka Diakonie ČCE - Střediska 
křesťanské pomoci v Praze. Pečovatelé a pečovatelky se sta-
rají o lidi oslabené, dlouhodobě nemocné, s postižením po úra-
zu nebo s celoživotním postižením. Kromě jiného pomáhají kli-
entům s nákupy, úklidem, osobní hygienou a další nezbytnou 
péčí o domácnost, ale také zprostředkovávají kontakt se svě-
tem a věnují veškeré úsilí ke zkvalitnění života svých klientů“, 
dodává Libuše Roytová. 

( čerpáno z  - http://www.diakoniecce.cz/ ) 
 
 Málokdo si dovede představit, o jak těžkou práci se jedná, 
nejen po fyzické stránce, ale pečovatelky musí být odolné i pro-
ti psychické zátěži. 
 Naše Pečovatelka roku paní Marta Zelenková toto náročné 
povolání vykonává od roku 1991, kdy  pracovala jako dobrovol-
ná ošetřovatelka. Poté přechází jako profesionální ošetřovatel-
ka do prvního DPS, který je postaven na náměstí.  
 „Jak vlastně začíná Váš pracovní den“?  „Ráno den začíná 
snídaní, úklidem a krátkými návštěvami klientů, kdy se zjišťují 
jejich přání a potřeby. Odchází se na nákup, následuje opět 
úklid, rozvoz obědů a různé pochůzky. Pak následuje roznáška 
obědů, opět úklid. Máme také terénní službu, což je služba pro 
klienty mimo oba domy s pečovatelskou službou. Jezdíme 
v dolním Šenově, převážně na sídliště. Jsou to služby, které už 
si starší, dlouhodobě nemocní a postižení lidé nedokážou udě-
lat sami. Dříve jim pomáhaly jejich děti. Bohužel péče dětí kli-
entů většinou v dnešní době není proveditelná, sami chodí do 
práce a pak mají málo času se postarat. To postihuje větší část 
rodin. Pečovatelská služba se proto rozšiřuje a zkvalitňuje. Ro-
dina se stará, ale stará se po pracovní době, protože málokdo 
si dnes může dovolit přijít o práci. Je pravda, že naše město  

(Pokračování na stránce 9) 

Osobnosti našeho města 

http://www.diakoniecce.cz/
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ve složení obyvatel stárne.  
 Naše práce ale přináší plno pěkných zážitků, rádi si 
s klienty povídáme, jejich pochvala a krásná slovíčka nás una-
vené po celodenní práci dovedou opět „nastartovat“. Na druhé 
straně nás tíží nedostatek peněz, přicházejících do sociálních 
služeb. I když máme teď lepší vybavení, lepší prostředí a záze-
mí, tak určitě i větší podíl peněz by nám umožnil ještě lépe pra-

covat s našimi klienty. Proto nejdůležitější z celé této akce Pe-
čovatelka roku je, aby se naše služby zviditelnily a upozornilo 
se na ně i tímto způsobem“. 
 Vaše služba je nezastupitelná a velice prospěšná. Děkuji 
za rozhovor a přeji spokojené klienty, úspěšnou práci a velké 
osobní uspokojení ve Vaší náročné  práci. 

Liptáková Drahomíra  

(Pokračování ze stránky 8) 

Mgr. Jana Vinkelhoferová  
a Mgr. Markéta Vinkelhoferová 

 
 Naše nová  rubrika bude věnována 
rodičům, jejichž děti jsou venku, za hra-
nicemi, kde studovali, věnují se své pro-
fesi a práci. Připravily jsme si pár otázek, 
na které nám dnes odpovídá Mgr. Jana 
Vinkelhoferová. 
 
„Vaše dcera je stále někde na cestách 
po světě, nestýská se Vám?“ 
„Dcera Markéta je momentálně v Česku, 
žije v Praze, jestli se nám stýská, no tak 
samozřejmě se stýská, naštěstí je tu In-
ternet, takže jsem vždy ve spojení. My 
víme co se děje s ní a také ona ví, co se 
děje tady. Dcera studovala angličtinu na 
Pedagogické fakultě Karlovy univerzity. 
Je vlastně kantorka.Učí angličtinu na ja-
zykové škole a pracuje jako hlavní meto-
dik“. 
„Tyto sklony k cestování má zděděné, 
nebo šla na zkušenou?“ 
 „Řekla bych, že šla na zkušenou. 
V první etapě odjela před deseti lety do 
Izraele, tam pracovala, pracovala 
v rodině a pak učila angličtinu 
v Palestině a byla tam s přestávkami asi 
rok a půl. V té době Internet nebyl, ale 
měli jsme telefonické spojení a byli jsme 
stále v kontaktu. Později začala pracovat 
s Berkatem, což je česká organizace, 
která se stará o uprchlíky v České re-
publice. Je to nezisková práce a Berkat jí 
vysílá do Afganistanu, kde měli již připra-
vené kontakty. Tam byla celkově pět mě-
síců. Byla to vzdělávací mise, kontakto-
vala tam místní ženy a učila je. Místní 
ženy dělaly různé výrobky z kůže, vyší-
valy, Berkat jim tam také poslal stroje 
k této výrobě. Stroje byly na ruční pohon, 
p r o t ože t am  j sou  p r obl ém y 
s elektrikou.Bylo to po válce, ale v době, 
kdy tam Markéta byla, tam byl již 
klid.Byla tam  přítomna česká mise, Člo-
věk v tísni, český kontingent, se kterým 
byli ve spojení. Pracovala tam a vysvět-
lovala místním ženám, jak mají vlastně 
prodávat své výrobky, které jsou schop-
ny vytvořit. Jsou to velice krásné ruční 
práce . Posílaly se k nám a zde se na 
různých akcích, Refufestech  a bazare-
tech prodávaly, a stržené peníze se po-
sílaly zpátky. Dnes se to již nedělá. Nyní 
již  ženy prodávají své výrobky přímo 
v Afganistanu. 

 Markéta měla samozřejmě svého 
ochránce, šoféra, který ji vozil a staral se 
o ni. Dokonale  znal místní poměry, měl 
přehled o situaci. Byl to Afgánec, Marké-
ta mu nesměla podávat ruku, nesměla 
mluvit s muži, jinak se ale o ni dobře a 
pečlivě staral a ochraňoval. Byla to naše 
jistota a záruka, že se jí tam nemůže nic 
stát. Nicméně jsme na ní stále mysleli a 
stýskalo se nám, ty obavy tu byly. Po 
návratu začíná opět učit na soukromé 
škole angličtinu  a stále se věnuje bene-
fiční práci v Berkatu. Pomáhá organizo-
vat Refufesty, to jsou festivaly pro uprch-
líky. Zde se prodávají právě výrobky 
uprchlíků, navazují se zde kontakty a 
podobně. Probíhají v Praze, každý rok a 
je vždy velká návštěvnost. Následující 
roky pak už jezdí na poznávací dovole-
né. Navštívila Írán, Turecko, Sýrii, Jor-
dánsko, Palestinu, Izrael, Egypt, Maro-
ko.“ 
„Proč to Markétu táhne na tuto stranu?“ 
„Má tam přátele, přitahuje ji místní kultu-
ra. V Teheránu má známou rodinu, hod-
ně tam spolu cestovali. S kamarádkou 
se rozhodly poznávat Indii, byly tam asi 
měsíc. Předtím  si ale Markéta ještě 
„odskočila“ do Kábulu, ani jsem o tom 
zpočátku vůbec nevěděla, věděl to pou-
ze manžel a mě informovali v okamžiku, 
kdy v pořádku doletěly . 
 Spolu jsme také dělaly „velkou cestu“ 
– jely jsme Turecko, Sýrii, Jordánsko a 
Izrael na celý měsíc. Dvě holky na své 
vlastní triko. Mám na to ty nejlepší vzpo-
mínky. Oblékané decentně, dlouhé 
kalhoty, dlouhé rukávy, zahalené hlavy 
šátky, nevystavovaly jsme se zbytečně 
pozornosti. Je to přece jen odlišná kultu-
ra. Naplánované cestovní  trasy jsme se 
držely, místní se chovají obchodně, 
prostě viděli dvě turistky. Byly jsme i 
v chrámovém komplexu Petra, kam jsme 
dorazily dodávkou. Prošly jsme si celý 
chrám. Byl srpen a neuvěřitelné vedro, 
ale ráda na to vzpomínám.  
Loni na jaře s přítelem byla na Kubě, on 
studuje historickou tématiku. Na svateb-
ní cestě na podzim byli v Izraeli, pak i 
v Egyptě. Oba velice rádi cestují. 
Markéta i publikuje. Články jsou 
k přečtení i na Internetu. Dále je to Nový 
prostor, i-dnes, Týden A2, církevní časo-
pisy a další. 
 Navštěvujeme se často, byla 
v Šenově naposledy před vánoci. 
K našemu městu má moje dcera velmi 
nostalgický vztah, vždyť je to město, kde 
prožila své dětství. Bohužel možnosti 

nutné k její práci má pouze v Praze.“ 
 Odvaha tedy našim dětem rozhodně 
nechybí, děkujeme za krásné povídání a 
přejeme Markétě dál krásné cesty, plno 
nevšedních zážitků a spokojenost v její 
práci. 

Naše děti v cizině 

BERKAT  
(čečensky „štěstí“)  

 
 BERKAT je neziskové sdružení, 
založené v roce 2001. Jedním ze 
spoluzakladatelů je Petra Procház-
ková, novinářka, spisovatelka a drži-
telka státního vyznamenání. Petra 
Procházková je jednou z nejdůleži-
tějších postav v českém a evrop-
ském novinářském a charitativním 
světě. Její zásluhy a cíle jsou zná-
mé, oceňované a podporované 
mnohými lidmi (jako například býva-
lým prezidentem Václavem Havlem 
a Ministerstvem zahraničí ČR). Mezi 
další aktivity Berkatu patří financo-
vání „self-help business" formou ma-
lých obchůdků afghánských žen.  
 Díky dobrovolníkům se podařilo 
uskutečnit různé rozsáhlé projekty 
(například dvě turné čečenského 
souboru Maršo, projekt Přátelská 
pomoc v Čečensku, projekt HFC v 
Afghanistánu, program Berkat dě-
tem v komunitním centru InBáze a 
další).  
 V r. 2007 získalo O. s. Berkat 
akreditaci v oblasti dobrovolnické 
služby. Akreditace umožňuje posky-
tovat dobrovolníkům lepší podmínky 
a zázemí pro jejich činnost i pro prá-
ci koordinátora.  
 V průběhu roku 2008 a 2009 se 
dobrovolnické centrum zaměřilo na 
intenzivní spolupráci s dobrovolníky, 
kteří mají zájem systematicky půso-
bit v různých projektech. V současné 
době se někteří dobrovolníci zapojují 
do více projektů, jiní si našli vyhra-
něné pole působnosti. Kromě nich 
má Berkat řadu příznivců a sponzo-
rů, kteří organizaci věnují svůj čas a 
prostředky. 
 

Milena Kramářová  
a Drahomíra Liptáková  
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Tajemná místa našeho okolí 
ORTEL   - TAJEMNÝ KOPEC 

  
 Ortel (554 m) je výrazný zalesněný 
vrch pravidelného kupovitého tvaru, ležící 
asi 3 km jižně od Cvikova a 1,5 km severo-
západně od Lindavy. Kopec vznikl vyprepa-
rováním znělcové lokality z okolních křído-
vých pískovců. Z jeho protáhlého temene 
vystupuje několik menších skalek s vyvinu-
tou deskovitou odlučností a strmé svahy 
místy pokrývá znělcová suť. Na jižním úbo-
čí jsou mohutné skalní stěny, nad nimiž 
vyčnívá několik vysokých skalních ostrohů. 
Na úpatí pod nimi jsou staré znělcové lo-
my. Svahy kopce porůstají převážně buko-
vé lesy, v jejichž podrostu se vyskytují i ně-
které teplomilné rostliny, například konva-
linka vonná nebo tolita lékařská. Na jihový-
chodním úbočí se zachoval pozoruhodný 
relikt pralesní doubravy. Podle pověsti tady 
před staletími cvikovští vykonávali hrdelní 
tresty.  
 Na vrcholu kopce jsou skaliska, ze kte-
rých díky lesnímu porostu není dobrý vý-
hled do okolí. Pěkný výhled do širokého 
okolí je ale z vrcholu nejzápadnějšího skal-
ního ostrohu, kde se otevírá výhled na 
Bezděz, Provodínské kameny, Svojkovské 
vrchy, Sloup, Skalický a Chotovický vrch, 
Bukovou horu, Klíč.Vrch Ortel je přístupný 
po žluté turistické značce ze Cvikova. 
Tolik průvodce. 
 Malebné údolí na jižních svazích Lužic-
kých hor skrývá kopec, který se jako ne-
skutečně veliký klobouk vypíná jižně od 
města Cvikova. Pohled upoutá už jeho ne-
zvyklý tvar, ale jistě i zprávy ze středověku, 
kdy tu stávala  šibenice. Ve středověku mí-
val Cvikov vlastní hrdelní soud, který vyná-
šel přísné rozsudky. Za krádež koní, vykra-
dení kostela, zabití nebo přepadení byl 
téměř vždy trest smrti. Kopec, na němž se 
exekuce prováděli a kam v procesí odsou-
zence přiváděli, se nazýval Popravčí vrch 
nebo ORTEL. (Urteilsberg) Velmi chmurný 
pohled také skýtali krkavci a havrani krou-
žící kolem těla oběšence, houpajícího se 
ve větru. Soudní řízení probíhalo zpravidla 
velmi rychle, protože  přiznání bylo vynuce-
no hrozným mučením. 
 Šibenice, která stávala na Ortelu, ča-
sem dosloužila a Ortel osiřel, ale pověsti a 
podivné událostí, které se okolo kopce děly 
a dějí, kladou různé otázky. 
 
Zvláštní jevy na Ortelu popisují již staré 
prameny. Neznámý autor německy psané 
kroniky Českolipska ze 17. století popisuje 
na Ortelu řádění všemožných pekelných 
mocností a sil a mohlo by se zdát, že tím 
měl na mysli jakési projevy vulkanické čin-
nosti. Pokud byl Ortel  kdy činnou sopkou, 
vyhasl už dávno předtím. Pravděpodobně 
by se snad mohlo jednat i o jakési vyvěrání 
stále neprobádané zemské energie. 
 O záhadných fenoménech na Ortelu 
věděla již katolická církev a okolí kopce 
bylo obklopeno kapličkami a drobnými bo-
žími mukami. Ty měly zřejmě sloužit 

k zabránění průniku bytostem z jiných di-
menzí do našeho světa. Proto se stávaly 
hory a kopce mezi lidmi uctívanými i obá-
vanými a s nástupem christianizace byly 
jakožto kultovní a  pohanské lokality osazo-
vány těmito stavbami. Například - Bezděz, 
Zadní Jedlová, Křížová hora u Litoměřic, 
Sedlo u Úštěka a Ortel u Cvikova. Na těch-
to kopcích kompasy zlobí a také zde jsou, 
nebo dříve byly, křížové cesty nebo kaplič-
ky. 
 Tato ochranná síť byla však  během 
času zničena. A tudíž  se mohou  tajemné 
síly opět naplno projevit….. 
 
Byly zde pozorovány záhadné létající 
objekty. Kolem roku 1950 pozorovalo ně-
kolik lidí z obce Kunratice u Cvikova, jak 
kolem vrcholu kopce Ortelu krouží záhadné 
formace světelných koulí nebo zde byly 
pozorovány létající objekty ve tvaru černé-
ho trojúhelníku… 
 
Ortel – negativní hora ? Z dostupných 
materiálů vyplývá, že kopec Ortel je nega-
tivní hora a její pravidelný suťový vrchol byl 
podle některých teorií uměle dosypán a to 
už v prehistorických dobách, aby snad skryl 
nějakou jeskyni, propast nebo obětní šach-
tu v nitru hory. Z kopce vycházejí podle 
různých pověstí negativní vibrace a dá se 
předpokládat, že by zde mohlo být pod na-
sypané balvany něco schovaného, čeho se 
například potřebovali dávní obyvatelé zba-
vit. Už samotný název kopce Ortel něco 
napovídá. Podle místních pověstí má, jak 
už víme, název Ortel souvislost s existencí 
středověkého popraviště na vrcholku hory. 
Konaly se tu popravy nejen středověkých 
odsouzenců, ale do nitra hory se možná 
vsakovala krev i v pravěku a to nejen tím, 
že se tu obětovala zvířata, ale možná i lidé. 
Atmosféra je tu spíše ponurá  a je lépe se 
kopci vyhnout. Energie utrpení těch, kteří tu 
nechali nedobrovolně svůj život, zřejmě 
přetrvává. Panuje tu zvláštní klid a ticho…. 
 
Jaká síla se uvnitř hory skrývá ?  
 Také někteří psychotronici uvádějí, že 

síla tryskající na Ortelu na mnoha místech 
má obrovskou intenzitu, což se dá změřit. 
Kopec sám ale neleží ani na jedné zemské 
silokřivce. Tento rozpor je dosud neobjas-
něn. 
 Podle další dochované legendy je prý v 
nitru hory uschováno něco mimořádně sil-
ného, možná neznámý technický artefakt. 
A cestu k tajemnému předmětu prý ukazují 
jakési značky podobné runám, nacházející 
se na zdejších balvanech. Záhadné písmo 
se však zatím nepodařilo nikomu rozluštit.  
 A taky máme nějaké nevysvětlitelné 
případy, které se ke kopci vztahují, jako 
třeba vidění mutanta s koňským tělem-
pooka, nebo zvláštní létající objekty přímo 
nad kopcem. 
 Před skoro šesti lety vyrazila mladá 
dvojice z Mostecka na výlet směrem k Čes-
ké Lípě.Zrovna když projížděli kolem mo-
hutného,legendami opředeného kopce Or-
tel, kde se údajně otevírají brány do jiných 
světů, stalo se něco podivného.Z porostu 
vyskočila na silnici příšera jako z horo-
ru.Bytost byla prý nejméně dva metry vyso-
ká a na první pohled připomínala vzpínají-
cího se koně.Horní část těla byla ale lid-
ská.Dlouhý obličej lemovala hustá hří-
va,která pokrývala i část trupu.Nohy však 
nestvůra měla jednoznačně koňské a ze 
svalnatých nohou vyrůstal střapatý 
ohon.Podivný tvor se k nim přiblížil na asi 
10 metrů a zvědavě si je prohlížel.Nakonec 
opět zmizel v hustém porostu.Vystrašení 
mladí lidé se rozhodli přivolat policii,ale na-
konec se však rozmysleli s domněním,že 
by jim stejně nikdo nevěřil.Polekal tuto dvo-
jici obyčejný kůň,nebo je vyděsila pooka?
Určitě to není náhoda,že se tato událost 
přihodila zrovna u kopce Ortel….. 
  
 Jistě zvláštní  setkání a zvláštní místo, 
ale okolo nás se dějí denně podivné a ne-
vysvětlitelné věci. Nestalo se i Vám něco 
podobného na nějakém dalším tajemném 
místě??? Podělte se tedy i s námi o nějaký 
svůj neobvyklý zážitek…. 
 

Drahomíra Liptáková  
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Sběratelé krásných věcí - Libor Pečený 
 Každý z nás v mládí sbíral různé věcičky a předměty, 
které ho zajímaly. Některým tato sběratelská záliba vydr-
žela i v dospělosti a my bychom v této rubrice chtěli 
představit nadšené sběratele našeho města. Jako první-
ho jsme vybrali sběratele starých pohlednic p. Libora Pe-
čeného z Kamenického Šenova. 
K této krásné zálibě jej přivedl nález starého alba, plného 
pohlednic, které založil jeho dědeček, šenovský učitel 
Miroslav Pečený.  
 Když si prohlížel jeho staré pohledy Paříže, Vídně, 
Příbrami, ale také Kytlic a Kamenického Šenova, na-
padlo ho v tomto dědečkově sběratelském úsilí pokračo-
vat. Karty se mezi sběrateli vyměňují, nebo kupují na 
různých aukcích. Ceny starých pohledů, kterými si sbírku 
doplňuje, jsou však poměrně značné, a navíc je stále 
těžší a těžší nové přírůstky získávat. Zájem p. Pečeného 
se tedy zužuje pouze na pohledy z okolí Kamenického 
Šenova. Samozřejmě jeho velikým vzorem je šenovský 
dlouholetý sběratel p. Stanislav Kopecký. Při prohlídce 
jeho sbírky pouze žasl, kolik šenovských pamětihodnos-
tí, ale i výjevů z běžného života bylo zachyceno objektivy 
místních fotografů a vydavatelů. Tyto „karty“ jsou nyní již 
jediným svědkem minulosti míst, které byly historickými 
událostmi 20. století, někdy i velmi necitlivě poznamena-
né. 
Ze sbírky pana Pečeného jsou tyto ukázky jeho fotogra-
fií. 

 

 
Drahomíra Liptáková  

1- náměstí, budova pošty a již neexistující zasilatelství 
fy.Schenker ( jen pro zajímavost, firma existuje dodnes) 

2- zachycuje prácheňskou vyhlídku a vlevo je pomník obě-
tem I. Světové války. Je to pravděpodobně pohled z Češky 
na Frentál 

3- pohled na horní část Kam. Šenova se školou a je zde vidět 
již neexistující komín šenovské elektrárny 

4 - hostinec „U kulaté báby“na originální pohlednici je ve štítě 
vidět název českoněmecký, kdy základ slova „restaura“ je 
pro oba jazyky stejný, pouze koncovky uvedené nad sebou 
jsou jiné. 

5 - kopie karty stanice Kamenický Šenov – dolní nádraží  
v létě roku 1924 
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Děkuji za blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu. Byla 
jsem moc potěšena. 

Marie Němečková 
 
Děkuji městskému úřadu za blahopřání k mému jubileu. Moc 
mě to potěšilo. 

Ingeborg Novotná 
 
Děkuji městskému úřadu a pečovatelské službě za dárek včet-
ně upřímného přání zdraví do dalších let 

A. Racková 
 
Děkuji všem a městskému úřadu za blahopřání a dárky k mým 
narozeninám. Byla jsem mile potěšena. 

Marie Plešingrová 
 
Srdečně děkuji Městskému úřadu v Kamenickém Šenově za 
dárek a milou gratulaci u příležitosti mého životního jubilea. 

Díky Marta Součková 
 
Děkuji městskému úřadu za milé přání a dárek k mému životní-
mu jubileu. Jmenovitě děkuji pečovatelce paní Zelenkové za 
její hřejivá slova, která mě velice potěšila. 

Eva Tačnerová 

 
 
Mí rodiče Edita a Karel Spilkovi oslavili dne 17.12. 2009 dia-
mantovou svatbu. Chtěla bych proto poděkovat paní místosta-
rostce Jitce Bouchalové a paní Romaně Kučerové za blahopřá-
ní, dárek a především za milé popovídání. Moc nás to všechny 
potěšilo. 

Hana Svobodová 

Dobroty našich babiček 

Skvělá bábovka  
– Jana Bechyňová     

4 vejce 
¾ hrníčku cukru písek 
¾ hrníčku oleje 
2x ¾ hrníčku polohrubé mouky 
prášek do pečiva, vanilka 
3 lžíce kokosu 
3 lžíce rozinek 
3 lžíce rumu 
 
příště se těšte na recept Teresy Rösslerové 

PODĚKOVÁNÍ 

KINO HVĚZDA v roce 2009 

 V roce 2009 promítalo kino 4x týdně. 
Obvyklé promítací dny jsou středa, čtvr-
tek a sobota,neděle. Během letních 

prázdnin omezujeme provoz kina na pro-
mítání pouze o víkendech. 
 Na 302 filmových představeních jsme 
uvítali celkem 4.992 diváků (není započí-
táno volné vstupné, které poskytujeme 
jako ceny v soutěžích, nebo jako podě-
kování za  pomoc dobrovolníků při pořá-
dání kulturních akcí) 
 Tj. průměrně 17 osob na 1 plánované 
představení. 
  
Divácky nejúspěšnější filmy roku 2009 
1. Madagaskar    302 diváků 
2. Líbáš jako bůh    227 diváků 

3. Vánoční koleda (adventní pohádka) 
        179 diváků 
4. Sněženky a machři 2  162 diváků
  
Naplánovali jsme opravu WC, která zahr-
novala kompletní rekonstrukci těchto 30 
let starých prostor, aby vyhovovaly dneš-
ním hygienickým požadavkům. Bohužel 
výrazné finanční omezení nás donutilo 
projektované změny zatím zamknout do 
skříně. 

Kateřina Ditterová 
vedoucí Kulturního, literárního  

a vzdělávacího centra 

Občanské sdružení SONOW v roce 2009 
 Vážení čtenáři Šenovských listů!  
 Naše sdružení SONOW v roce 2009 
pokračovalo ve své činnosti „ve pro-
spěch  památek Kamenického Šenova“. 
Ne vše se nám loni podařilo, například 
„Sonowské Dušičky“ nedopadly zrovna 
nejlépe, nicméně i za loňský rok snad 
máme být na co hrdí.  
 Naše práce má dva pilíře, brigády a 
dotace. Jedno bez druhého nemůže 
existovat. Při společné práci si pěstuje-
me pocit sounáležitosti a přátelství. Díky 
dotacím zase můžeme mít dobrý pocit, 
že jsme vytvořili něco trvalejšího, hod-
notného, co po nás v Šenově zůstane.    
 V roce 2007 jsme realizovali I.etapu 
obnovy kostelních hodin. V  ní 
jsme  pomocí dotace od Krajského úřadu 
Libereckého kraje, a - zejména! sponzor-

ství sonowáků a spřízněných duší, obno-
vili ciferník na severní straně věže. 
 V roce 2009 jsme na ní navázali a 
opět díky dotaci Libereckého kraje jsme 
udělali  II. etapu. To znamená, že na se-
verním ciferníku hodinář Šlambor 
z Chrastavy vyrobil a osadil rafičky a na-
instaloval a zprovoznil jeho napojení na 
hodinový stroj. Na protějším, jižním cifer-
níku, jsme pomocí vysokozdvižné ploši-
ny svépomocí obnovili  nátěry, takže je 
opět „jako nový“.   
 Jako v předchozích letech, i 
v minulém roce jsme se věnovali údržbě 
Starého hřbitova, který je naší „srdeční 
záležitostí“.  Už pátý rok na něm sekáme 
trávu a poklízíme podzimní listí. Někteří 
„sonowáci“ také na Starém hřbitově po-
máhali spřízněnému sdružení Na výsluní 

s obnovou Helzelovy hrobky, a s ní spo-
jené Staré márnice. Jednalo se hlavně o 
výměnu střešní krytiny za „slohovější“ 
bobrovku, stavbu lešení a další práce. 
Zrovna tak naše sdružení, morálně -       
i fyzicky, podporuje obnovu Křížové ces-
ty u koupaliště v dolním Šenově.  
 Do pololetí minulého roku jsme nesli 
zodpovědnost za osudy Márnice na No-
vém hřbitově. Tu jsme měli od roku 2006 
bezplatně zapůjčenu od Města a na-
ším cílem bylo odvrátit její zamýšlenou 
demolici. To se podařilo. Bohužel se 
nám ale už nepovedlo sehnat peníze na 
zahájení její rekonstrukce. Po dohodě s 
„lídrem“ sdružení Na výsluní, MgA. Vác-
lavem Frömmelem, bývalým iniciátorem 
naší výpůjčky,  jsme v květnu 2009  

(Pokračování na stránce 13) 
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Městu po třech letech „užívání“ doručili 
výpověď z nájemní smlouvy. Její sou-
částí byla i žádost, či doporučení, aby 
byla Márnice převedena na Sdružení Na 
výsluní. To se snad povedlo, a jsme rádi, 
že Márnice je v rukou lidí, kteří si uvědo-
mují její hodnotu. Držíme kolegům palce, 
aby se jim povedlo výrazněji pohnout 
s její obnovou.  
 Síla přírody: kalamita z 15.října loň-
ského roku, nám „naplánovala“ hlavní cíl 
na letošní rok: Ohromná větev 
z prastarého jírovce, spadlá na 
„Knechtlův kříž“, stojící do té chvíle ve 
hřbitovní zdi u vchodu do kostela, způso-
bila jeho totální zničení. Litinový kříž se 
rozbil na desítky drobných kousků. Pís-
kovcový sloupek, ve kterém byl kříž za-
sazený, nedopadl o mnoho lépe. Když 
jsme odklízeli “suť“ která zbyla z této bý-
valé dominanty, nebyla to zrovna veselá 
práce. Naštěstí se nám díky porozumění 
radnice povedlo na poslední chvíli dojed-
nat podání žádosti o příspěvek na jeho 
obnovu z Programu regenerace městské 
památkové zóny. O dotaci na obnovu 
tohoto kříže jsme už dvakrát neúspěšně 
žádali v roce 2007, nyní jsou ale naše 
šance výrazně vyšší. Doufejme že to 
dobře dopadne, protože „plácek“ před 
vchodem do kostela je jedním 
z nejmagičtějších míst z celého Šenova, 

a kříž k němu už téměř 200 let neodmys-
litelně patří.  
 Na závěr snad jen tolik, že naše ob-
čanské sdružení skončilo v loňském ro-
ce, jako vždy, s vyrovnaným rozpočtem 
a  tímto děkuji všem, kteří nám poskytli 
finanční nebo morální podporu. Také sr-
dečně děkuji panu faráři Bečičkovi za 

spolupráci a pochopení.  
 Pokud se k nám budete chtít připojit, 
nebo chtít jakoukoliv informaci, kontaktní 
telefon je: 724 663 760 a  
e-mail: sonow@seznam.cz .  
 

Za občanské sdružení SONOW zdraví 
Radim Vácha    

(Pokračování ze stránky 12) 

PRAMEN BYL SLAVNOSTNĚ OTEVŘEN 
 V neděli 20. prosince 2009 za pří-
tomnosti mnoha občanů jsme otevřeli 
široké veřejnosti prameniště Svatého 
kříže, které tak dostalo svou definitivní 
kamennou podobu. Naše dlouhodobá 
práce byla nakonec za potlesku předána 
všem občanům.  
 Chtěl bych tímto poděkovat předně 
svým kolegům brigádníkům, kteří dobro-
volně a zcela zdarma několik měsíců 
pracovali pro dobro věci a všech. Děkuji 
tedy: Karlu Hrůzkovi, Vlastimilu Popelko-
vi, Jardovi Brzkovi, Zdeňkovi Ulrychovi, 
Vlastimilu Janovskému, Miloši Macháč-
kovi, Josefu Pánkovi, Radku Musilovi a 
Liboru Stránskému. Každý z nás odvedl 
stovky hodin, aby se nakonec společné 
dílo podařilo. Každému spoluochotníku 
jsem dal v upomínku symbolické litinové 
kolečko o průměru 80 mm z původní sto-
leté litinové trubky, kterou jsme ve skále 
zkracovali pro nastavení bronzového 
chrliče. 
 Ale i bez peněz na nutné materiály 
by se vůbec nepodařilo dílo započít, i 
kdyby byla naše chuť do práce sebevět-
ší. 
 Chtěl bych tímto předně poděkovat 
Nadaci Via a peněžnímu ústavu ČSOB, 
kteří naši myšlenku obnovy pramene vy-
slyšely, a v grantovém řízení nám po-

skytly 70.000,- Kč.  
 Dále bych chtěl poděkovat Městu Ka-
menický Šenov za přidělení 25.000,-Kč 
a jmenovitě těmto osmi zastupitelům: 
paní Bouchalové, paní Kramářové, paní 
Kypusové, panu Fléglovi, panu Kožíško-
vi, panu Andrysíkovi, panu Prokopovi a 
panu Šulcovi, kteří hlasovali pro tento 
záměr obnovy obecního majetku a jeho 
finanční podpory. Těchto osm Zastupite-
lů pochopilo, že obnovený obecní pra-
men je službou široké veřejnosti. (Proti 
byli: pan Marek, pan Vičan, pan Jech, 
paní Rozšafná, pan Daniel. Zdržel se: 
pan Raiter. Nepřítomna: paní Mazáko-
vá.) 
 Další soukromí dárci, kteří naše sna-
žení v letošním roce podpořili, byli: pan 

Zdeněk Ulrych částkou 10.000,- Kč, pan 
Aleš Bouchal částkou 3.000,- Kč, pan 
Josef Uhlík daroval 2.000,- Kč, pan Petr 
Nemlein dal 1.000,- Kč, pan Josef Na-
chtmann dal 1.000,- Kč, paní Dagmar 
Pavlásková dala 500,- Kč a paní Jana 
Vinkelhoferová dala 500,- Kč. 

 Dále jsme získali zdarma materiál 
(štěrk a zásypový prach pod žulovou 
dlažbu přístupové cesty) od pana Zdeň-
ka Salače z České Kamenice. Od pana 
Miloše Macháčka z Práchně jsme darem 
dostali štěrk, písek a cement. Pan Ru-
dolf Pospíšil zdarma zhotovil měděný 
redukční převlak s bronzovou hubicí jako 
chrlič. Tímto za pomoc a projevení ocho-
ty všem děkujeme. 

(Pokračování na stránce 14) 

mailto:sonow@seznam.cz
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 Po slavnostním přípitku pramenitou 
vodou jsme pro tento slavnostní den při-
chystali vystoupení trumpetisty pana Ja-
roslava Halíře z Děčína, který nám přijel 
zahrát na skálu Božího hrobu, ač bylo 

kolem mínus patnácti stupňů. Nakonec 
se podařilo zahrát alespoň tři skladby, 
než trumpeta s klapkami zcela zamrzla 
(tímto na slibovanou Tichou noc a jiné 

koledy nakonec bohužel vůbec nedošlo). 
Vojenské dechové muziky na slavnos-
tech prý hrají maximálně do mínus pěti 
stupňů. Proto vystoupení pana Halíře v 
těchto podmínkách považujeme za veli-
ký dar, neboť slyšet ze skal trumpetu 
bylo opravdu v zimní zasněžené krajině 
nevšední zážitek. Troufám si říci, že 
nejen mně lezl "mráz" po zádech. 
Chtěl bych nakonec poděkovat manže-
lům Brzkovým, kteří celé dopoledne vaři-

li horký čaj do dvou objemných várnic a 
postarali se kromě čaje i o grog, a k za-
kousnutí byly k dispozici krájené kecané 
koláče a jiné sladkosti pro příchozí. To 
vše bylo od nás zdarma. 
Proto bych chtěl popřát všem lidem, kteří 
na slavnostní otevření přišli i ostatním 
šenovákům a přátelům Kamenického 
Šenova, aby jim pramenitá voda z pra-
mene nadále chutnala a občerstvila je 
nejen na procházce. 
 Umístili jsme k prameni Svatého kří-
že mosaznou destičku s vhodným biblic-
kým textem ze Starého zákona: 
"...obdařil jsem poušť vodou, a pustou 
krajinu řekami, abych napojil svůj vyvole-
ný lid. IZAJÁŠ 43/20" 
 Bez vody by na Zemi nebyl život. Na 
zdraví! 

 Václav Frömmel,  
předseda sdružení NA VYSLUNÍ  

www.navysluni.net 
 

fotografie: Miroslav Pröller  

(Pokračování ze stránky 13) 

Zlatý slavíček 2009 Prosinec, měsíc slavíků 
 V pátek 11. prosince v kině Hvězda proběhla hudební 
soutěž v udělování 25 Zlatých slavíčků Kamenický Še-
nov. Určených pro  - zpěv studujících ( ZUŠ-Č. Kameni-
ce), pro ty, kteří zkrátka jen rádi zpívají (děti z 2. a 4. tří-
dy ZŠ Kamenický Šenov) a i pro „dechovkáře“ seniory, 
aby byl koncert kompletní. Pochvalu za odvahu si zaslu-
hují především žáčci naší ZŠ z 2. třídy, kteří v kvartetu 
zazpívali s živou kapelou písničku „Neopatrný křeček“. 
Mockrát děkujeme také ZUŠ v České Kamenici, která 
dala našemu „vyhlašování Slavíčků 2009“ svými zpěvá-
ky a zpěvačkami skvělou úroveň.  
V roce 2010 budou v kině Hvězda dva koncerty slavíčků  
a to : 
7. května s písněmi o lásce, pohádkách a k svátku žen 
10. prosince opět Zlatý slavíček 
Moc děkuji šenovským sklářům  za překrásné ceny pro 
naše talentované zpěváčky! 

Ota Vejskal 

Láska ke zvířatům 
Ranč Black Rock, lokalita Prácheň. Manželé Iva a Radim Kosťunovi. 
 Dnes se vydáme k jednomu z  no-
vých domků, který stojí ve stráni směrem 
k Češce. Domek obklopují pastviny, na 
kterých v každé roční době volně pobí-
hají koně a hříbata. Nás okamžitě upou-
tal krásný bílý vznosný kůň, který stál při 
okraji výběhu. Proto se hned ptáme paní 
Ivy Kosťunové: 
 „V zimních podmínkách je tu tvrdý 
a dost hrdinný život obyvatelů Prách-
ně a vy jste vlastně jedni 
z nejhrdinnějších v poměrně odleh-
lém koutku Práchně, jak dlouho jste 

tady?“ 
„Vlastně celý život, já jsem se tu narodi-
la.“ 
 „Jak snášíte bydlení na Práchni, 
tolik sněhu, a proč jste si postavili do-
meček zrovna tady?“ 
 „No tady u nás se všechno točí ko-
lem koní, tak aby naše zvířata měla hod-
ně prostoru, potřebovali jsme veliké pas-
tviny a zde bylo jediné volné místo. Na-
bídnutý pozemek jsme  zakoupili, koně 
jsou zde naprosto v klidu, je tu krásně a 
protože jsme zvyklí na Práchni žít, tak (Pokračování na stránce 15) 

http://www.navysluni.net
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jsme tu opravdu spokojení.“ 
 „Láska ke koním, jak se dá získat 
nebo pochytit?“ 
 „Vlastně ani nevím, od koho jsem to 
pochytila, jestli se to dá vůbec pochytit, 
ale zřejmě jsem se s láskou ke koním 
narodila. Začala jsem jako hodně malé 
dítě jezdit v jezdeckém klubu, ještě před 
revolucí. Když po revoluci jezdecké oddí-
ly skončily, tak vlastně začíná nová éra, 
kdy si lidé  koníky kupují do svého vlast-
nictví. Potom jsem začala jezdit na Po-
levsku, tam jsem jezdila asi 5 let a když 
jsem skončila osmou třídu, tak jsem 
chtěla mít svého koníka, následovala 
brigáda a já jsem si koupila prvního ko-
ně, kterého mám dodnes. Jmenuje se 
Bobeš a jím to vlastně všechno začalo. 
Momentálně mám  v této chvíli na ranči 
7 koníků. Přes léto jich tu pak bývá okolo 
deseti.“ 
 „Ten běloušek, kterého jsme vidě-
li, ten je také Váš?“ 
„Ne, to je koník ustájený, je jedné paní, 
naší sousedky, co se sem přistěhovala a 
také si koupila koníka.“ 
 „Jaké tedy vy máte jezdecké ple-

meno?“ 
„Máme české teplokrevníky, máme tady 
anglického plnokrevníka, což je kůň na 
dostihy a americké dobytkářské koně.“ 
 „Na co je používáte?“ 
„Na českých teplokrevnících  se skáčou 
parkury, oni jsou vlastně  rekreační ko-
ně, máme je zde na parkury, do sportu a 
na těch amerických dobytkářských ko-
ních jezdíme na  farmu Slunečná a far-
my Šenov a  přeháníme dobytek. Dojíž-
díme i do Oldřichova na statek.“ 
 „No a ten plnokrevník, ten přece 
nemůže být dohromady s těmi ostat-
ními? Je kastrovaný?“ 
„Ano, hřebci se nechávají kastrovat na 
dvou, dvou a půl letech, takže jsou to 
valaši, vlastně hřebce nemáme ani jed-
noho, když nepočítám hříbě. Takže 
všechny koně jsou společně ve stádu a 
žijí si tady volně, svobodně, naprosto 
klidně a přirozeně ve svých  podmín-
kách.“ 

 „Určitě chodí okolo plno lidí, koní-
ky obdivují, každý jim něco podává, 
máte s tím nějaké negativní zkušenos-
ti?“ 
„Naštěstí ne, lidé jsou ohleduplní a nekr-
mí je nějakými sušenkami, utrhnou hrst 
trávy a zpravidla ne zrovna té vhodné, 
takže koně jen přičichnou, většinou se 
k nám chodí zeptat, zda-li mohou něco 
dát, kousek mrkve a podobně. Nestává 
se nám, že by tam někdo něco sypal a 
my nevěděli co. Nebo sami upozorníme, 
že není vhodné koně krmit z ruky, proto-
že oni se pak učí kousat. To je důvod, 
proč koně koušou, lidé je krmí z ruky, 
koník k nim potom přijde a čmuchá a vy-
žaduje pamlsek a potom může kous-
nout.“ 

 „Máte stabilní partu, která sem do-
chází a koním se věnuje?“ 
„Většinou děti sem chodí pravidelně , 
bohužel se tu neustále střídají. Nějak 
nám nechtějí vydržet, ono přes léto, když 
je legrace a ježdění, tak to je pro ně pěk-
né, ale v zimě je více práce. Děti si zde 
mohou udělat licenci pod Českou jez-
deckou federací. Máme tady jezdecký 
oddíl, děti dostanou průpravu , chodí 
sem tak od svých osmi let a od dvanácti 
let jsou připravené udělat si licenci na 
velkého koně . Licenci má pak na celý 
život, a co se týká dospělých, máme ta-
dy koně na ustájení a jejich majitelé jsou 
opravdu skvělí.“  
 „Takže vlastně nabízíte i službu k 
ustájení cizích koní, kdy majitel ho 

(Pokračování ze stránky 14) 

(Pokračování na stránce 16) 
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nemá kam dát?“ 
„Ano, máme koně na ustájení a bereme 
koně i na výcvik nebo i zkažené koně, 
ale ty teď nemáme.“ 
 „To znamená, když někdo s koněm 
špatně zachází, tak tady u vás se ko-
ník naučí znovu věřit lidem?“ 
„Ano, buďto jde kůň na převýchovu nebo 
vyloženě k nám přivezou koníka, který 
jinde neprospíval, tak to zkusíme ta-
dy.Většinou zde prospívají. Kůň je vlast-
ně velice jednoduché zvíře, buď má do-
statek žrádla, dostatek vody, dostatek 
pohybu, dostatek dobrého přístupu a tu-
díž mu nic nechybí, vždy říkám, chovejte 
se k nim jako k dětem, kdy zlobí a prudí 
tak dostanou, když jsou hodní, tak chvá-
líme. A ono to prostě platí. Výchova se 
nesmí lámat přes koleno, ale také se ne-
smíte nechat od toho zvířete zabít, přece 
jenom kůň má 500 kilo a to je mašina, 
když se rozejde!“ 
 „A máte zkušenosti s nějakými ne-
gativními následky?“ 
„Někdy také, přivezli k nám koníka,který 
zabil majitelku. A bylo to právě z toho 
důvodu, že paní si koupila mladého 
hřebce, nerozuměla výchově, nevěděla, 
chtěla se s ním přátelit až moc a ten hře-
bec to vycítil. Oni pak začnou s těmi lid-
mi „vorat“, dělají si svá pravidla a tím, že 
poznávají svou sílu vůči člověku, tak si 
potom otvírají dál a dál své hranice. 
Vlastně jdou proti lidem. Pokud to člověk 
včas nezarazí, tak kůň se stává nebez-
pečným. Tohoto hřebce k nám původně 
přivezli na 2 měsíce, abychom ho trošku 
srovnali, potom tu tedy zůstal 2 roky, 
(no, i když mě kousl a přerazil 2 žebra) 
ale zvládli jsme to, pak to byl miláček.“ 
 „Je tedy možné takovému zvířeti 
věřit?“ 
„Nesmíte mu věřit, vy mu musíte nastavit 
hned od začátku určité hranice, tak to 
bude a ten kůň musí vědět, že přes ty 
hranice nesmí jít. Ale on to samozřejmě 
bude zkoušet, protože on na to má, tak-
že vymýšlíte různé fígle, kůň mimocho-
dem opravdu není moc chytré zvíře, tak-
že někdy to zachrání i obyčejná hra a 
kůň nemá čas vymýšlet a zlobit. Prostě 
kůň musí mít program a práci, to je důle-
žité. Správně krmit a správnou práci. 
Takže nosit lidi, chodí se přes kavaletky, 
chodí se přes lávku, vymýšlí se program. 
Jde také o to, aby vám kůň začal věřit, 
on zjišťuje, že se nic zlého neděje, že 
vše je naprosto v pořádku a najde si 
k vám určitou cestu, ten koník na převý-
chovu třeba kdykoliv jsem promluvila a 
on mě slyšel, hlasitě řehtal a zdravil.“ 
 „Mohou i lidi, co mají zájem o svá-

teční ježdění, přijít k Vám?“ 
„Ano, přijde třeba člověk, který má zájem 
o hodinovou vyjížďku, nic jiného, tak to 
lze, máme tady „provozáky“-  koně, kteří 
jsou zvyklí nosit jezdce, takže já nased-
nu na svého koně a za mnou jde kůň, 
který nese člověka a zájemce se celou 
projížďku jenom drží. Když přijdou lidé, 
že by chtěli v ježdění pokračovat, tak 
máme udělanou pískovou jízdárnu a tam 
jezdíme.“ 
 „Mohu přijít já, jako úplný amatér, 
který chce jezdit a vy mu vyhovíte?“ 
„Ano mám zkoušky cvičitele. Je to jako 
s posilovnou, jedna návštěva jednou za 
měsíc vám nic moc nedá, je třeba do-
cházet 2x 3x týdně a vždy je to hodinový 
výcvik v jízdárně a pak se již může do 
terénu, kdy si již zájemci troufnou na lep-
ší ježdění, ale začíná to základy, já vám 
budu říkat - jak máte držet otěže, jak má-
te sedět, jak máte mít přilnuté nohy, je to 
vlastně velmi mnoho informací. Záleží na 
zájemci, když je šikovnější, tak už i dru-
hou hodinu může zkusit do klusu. Naučit 
se, jak máte vysedávat, většinou to hned 
nejde, zadek je natlučený, když to oprav-
du nejde, naši koně jsou naučeni nosit i 
dva lidi, tak sedím za ním a ukazuji, aby 
zvládl ten rytmus, o to první jde. Větši-
nou do té páté hodiny jsme schopni li-
dem ukázat základ ježdění s tím, že se 
procválá na jízdárně. Ale ještě neumí 
jezdit, no vždyť u koní se člověk učí celý 
život.“  
 „Máte tady v okolí trasy po kterých 
chodíte?“ 
„Jezdíme po turistických trasách a mu-
sím říct, že v okolí problémy nejsou, jez-
díme skrz propustě,  snažíme se nejezdit 
s koňmi v lese, držíme se cest, snažíme 
se dodržovat nepsaná pravidla, víme 
kde se protahují běžkařské tratě, snaží-
me se na ně nevstupovat. Nikomu ne-
chceme zasahovat do jeho sportu a to 

samé očekáváme i my. Máme trošku 
problém s tím, že lidé nám vstupují do 
ohrad, což je nebezpečné. Koně se pak 
ze zvědavosti jdou podívat a to není 
dobře a může se stát nepříjemná věc.“ 
„Jak se třeba Vaši koníci jmenují?“ 
„Je tu plnokrevník Cičko, mistr republiky, 
český teplokrevník  Toni, kobylka Sára, 
kobylka Dáma, manželův  se jmenuje 
Black Beauty a hříbě Spirit Joe Chex“. 
 „Slyšeli jsme i o provozování let-
ních táborů pro děti?“ 
„Letní tábory pro děti jsme dělali dříve, 
ale chystáme se postavit  jezdeckou halu 
a chatky pro turisty, aby zde měli plný 
komfort. Máme takovou vizi, když lidé 
přijedou na náš ranč, aby měli pocit ta-
kové časové přesmyčky a bylo to tu 
opravdu westernové a  pokud to vyjde, 
chystáme i nějaké závody.“  
 „Vlastně společně s manželem, 
který je také zapálený koňař, se Vám 
splnil Váš životní sen?“ 
„Ano, manžel má ještě i podkovářský 
kurz a jsme tedy soběstační, má kovár-
nu, jen podkovy se již kupují.“ 
Samozřejmě nám neunikly ani vystavené 
trofeje ze závodů, ani krásná border ko-
lie Banjo, která je cvičená také ke koním 
a ke shánění stád dobytka na farmách. 
Je tu znát velká láska ke zvířatům a pro-
fesionální přístup. 
 A slova na závěr? 
„Ono to tak je - naplněný životní sen, to 
je když ráno vyjdete ven, a koně na Vás 
řehtají a zdraví vás, to je nezapomenu-
telné, když vidíte, že ta zvířata jsou 
schopna vnímat už i naši malou dceru, 
která přijde a zavolá  a oni přiběhnou, je 
to krása, jsme součástí jejich života, tak 
jakou jsou oni součástí našeho.“ 
 
Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  
Foto z archivu rodiny Kosťůnových 

(Pokračování ze stránky 15) 
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Klub orientačního běhu v Kamenickém Šenově – podzimní části 2009 

 V sobotu 26.září  uspořádal klub OB 
OK Doksy první podzimní závod na kla-
sické trati. Závod proběhl v oblasti Sta-
rých Splavů – respektive za Starými 
Splavy , směrem k Mimoni – na okraji 
Hradčanských stěn za pěkného sluneč-
ného byť chladného počasí. Terén zde je 
protkán hlubokými roklemi a údolími se 
skalami a tak tratě byly postaveny sku-
tečně náročné. Slušná mapa umožnila 
dobrou orientační práci – a naši závodní-
ci se docela tužili: 
 
v kat D 35 Jana Eichlerová  zvítězila 
v kat. D55 Jitka Klímová   zvítězila 
v kat. D60 Jaroslava Štrojsová  
skončila druhá 
v kat. H12 Jan Eichler   
se umístil na třetím místě 
 
 V sobotu 10.října uspořádal 
Chrastavský klub „Chrastavský pohárek“ 
ve Zdislavě. Tento závod začal bez deš-
tě , ale v jeho průběhu pršet začalo a 
doprovázela ho i značná zima (a to ne-
bylo nejhůř). Na mapě „Svinské skály“ 
byly připraveny pěkné tratě , byť terén 
není příliš pěkný (stejně jako název ma-
py to odradilo část našich závodníků od 
přihlášky na závod). I tady jsme při účas-
ti tří závodníků uspěli: 
 
v kat D 60 Jaroslava Štrojsová zvítězila 
v kat H 60 Jiří Nejezchleba se umístil na 
místě druhém   
 
 V neděli 11. října u spořádal klub 
SOK – TUV Turnov pohár SOK 09 ve 
Skokovech. Závod v Českém ráji 
v zajímavých , ale velmi náročných teré-
nech a na pěkný tratích provázel opět 
déšť a to závod ještě víc ztěžovalo. 
Přesto si naši závodníci i s těmito pod-
mínkami poradili slušně: 
 
V kat D 55 Jitka Klímová   zvítězila 
v kat D 60 Jaroslava Štrojsová  
skončila třetí 
v kat HDR  Matěj Hnízdil   
skončil na místě čtvrtém 
 
 A pak to přišlo, řečeno s básníkem, 
leč nepřišla “rána s hrudí kalibána“ , ale 

předčasný sníh , který napáchal značné 
škody a také zabránil konání dalších 
dvou závodů v sobotu 17.října 2009 
v Jablonci – v lyžařském areálu Dobrá 
Voda a v neděli 18.10 2009 závodu při-
pravenému klubem z TU Liberec na 
České Chalupě – závod na české Chalu-
pě je zrušen a jablonečtí závod uskuteč-
ní 7.11.2009 
 
 V neděli 25. října 2009 proběhl i tento 
rok společný závod Ještědské, Pražské 
a Středočeské oblasti, připravený praž-
ským klubem Kotlářka Praha  v oblasti 
Dubá – Nedamov . V Dubé bylo parko-
viště a shromaždiště , vlastní závodní 
prostor – tedy start a cíl byly vzdáleny 3 
– 3,5 km v oblasti Vrabcova. Terény tady 
jsou klasicky kokořínské, tedy s 
„divokým pískovcem“ , protkané hluboký-
mi roklemi a údolími¨. Terén pro orienťá-
ka skutečně učebnicový , tedy „na hlavu“ 
i na fyzičku. Počasí se ukázalo v lepším 
světle, když pršet začalo prakticky po 
skončení závodu. A naši závodníci opět 
uspěli: 
 
v kat D 35 Jana Eichlerová  zvítězila 
v kat D 55 Jitka Klímová   zvítězila 
v kat D 60 Jaroslava Štrojsová zvítězila 
v kat D 60 Věra Nejezchlebová  
skončila třetí 
v kat H 60 Jiří Nejezchleba  
se umístil na místě čtvrtém 
 

 Ve středu 28.října připravil klub OK  
RECO Sport dvoukolový závod 
v orientačním sprintu. Závod proběhl 
v prostoru bývalého lignitového dolu 
v areálu Krystýna v Hrádku n.Nisou , te-
rén je značně plochý – tratě s množstvím 
plotů které bylo třeba obíhat, ale celkový 
dojem byl dobrý a dařilo se i našim 
„barvám“: 
 
v kat D 35 Jana Eichlerová  
zvítězila ráno i odpoledne 
v kat D 60 Věra Nejezchlebová  
zvítězila ráno i odpoledne 
v kat H 40 Petr Eichler   
ráno 4. odpoledne třetí 
v kat H 60 Jiří Nejezchleba  
na druhém místě ráno i odpoledne 
 
 V sobotu 7.listopadu uspořádal odlo-
žený závod Tatran Jablonec – v Jablonci 
– Dobré Vodě. Sice v chladu , a na teré-
nu poznamenaném sněhovou kalamitou 
v půlce října , ale na pěkných tratích 
s dobrou stavbou – a závodu se zúčast-
nili z našeho klubu pouze Eichlerovi ,a i 
oni se umístili dobře: 
 
V kat D 35 Jana Eichlerová byla třetí 
V kat H 40 Petr Eichler  rovněž třetí. 
 

Josef   Š t r o j s a 
předseda klubu orientačního běhu 

v Kamenickém Šenově 
dodatečně uveřejněný článek  
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Zhodnocení sezony orientačního běhu KOB Kamenický Šenov v roce 2009 

 V roce 2009 měl klub orientačního 
běhu patnáct členů. V tomto roce jsme 
nezískali žádné nové závodníky a zůstá-
váme klubem s převahou veteránů. 
 Třicátou čtvrtou sezonu jsme absol-
vovali s: 5 závodníky v klasifikačních ka-
tegoriích: (Terka, Aleš, Kofroň, Hníz-
dil ,Klepl), 8 závodníky v kategoriích ve-
teránských (Eichlerová, Štrojsová, Ne-
jezchlebová, Slezáčková, Klímová, 
Eichler, Nejezchleba, Štrojsa),1 borcem 
v žákovských kategoriích  (Honzík 
Eichler) a 1 borcem v předškolním věku 
(Matěj Hnízdil ) 
Celkově to bylo 13 dospělých a 2 žáci + 
1 předškolní. 
 
 Dlužno ovšem podotknout , že 
v tomto roce z uvedeného počtu zaregis-
trovaných členů ze zdravotních důvodů 
nezávodili Věra Slezáčková ( zraněné 
koleno ) a J.Štrojsa ( po operaci kyčelní-
ho kloubu ); Pavel Klepl pak z důvodů 
rodinných ( dostavba rod.domu). 
Z pracovních a organizačních důvodů 
pak ve velké části závodů nemohli na-
stoupit Jitka Klímová, Aleš Kořínek a Jan 
Kofroň , podobně jako Jan Eichler. Tyto 
okolnosti pochopitelně ovlivnily i naše 
výsledky – zejména  v soutěži družstev. 
S patnácti závodníky (ale ne všichni 
mohli závodili dost pravidelně):  
Zúčastnili jsme se  26 závodů v OB  a 
z toho bylo: 
18 závodů oblastního žebříčku 
v klasickém OB  (2 z nich současně jsou 
i mistrovství Ještědské oblasti) 
2 závodů Mistrovství Ještědské oblasti – 
viz řádek nahoře 
5 vícedenních mezinárodních závodů 
v OB 
3 závodů v supersprintu 
 Stejně jak v roce 2008 jsme ( i vzhle-
dem ke zdravotním potížím některých 
z organizátorů ) a velkému počtu pořa-
datelů závodů v oblasti ani letos závod 
nepořádali. 
 
V závodech,kterých jsme se zúčastnili 
jsme dosáhli těchto sportovních výsled-
ků: 
Mistrovství  JO na krátké trati: 
2.m. Jaroslava Štrojsová  D60 
3.m. Věra Nejezchlebová  D60 
3.m. Jitka Klímová    D55 
 
Mistrovství  JO na klasické trati: 
3.m. Jana Eichlerová   D35 
4.m. Jaroslava Štrojsová  D60 

4.m. Jan Hnízdil     H21K 
 
Mistrovství JO ve sprintu: 
2.m. Jana Eichlerová    D35 
2.m. Jaroslava Štrojsová   D60 
 
Souhrn všech umístění „na bednách“ 
17.  prvních míst 
11. druhých míst 
15. třetích míst 
Dlouhodobá soutěž – „žebříčky“ Ještěd-
ské oblasti - v roce 2008 sestávala 
z  „jarního žebříčku“ ; „letního žebříčku“, 
který zahrnoval první část sezony – do 
konce června a z celkového žebříčku, 
který je sestaven z 12 nejlepších výsled-
ků závodníka z vypsaných 18 závodů. 
Bez zajímavosti není ani neoficielní žeb-
říček , který postihuje „píli“ závodníků a 
jsou v něm všechny výsledky sezony. 
Nebyl vypsán podzimní žebříček ale pro-
běhl žebříček  ve sprintu.  
 
Jarní  
1. Jaroslava Štrojsová    D 60 
2. Jana Eichlerová   D 35 
3. Jiří Nejezchleba   H 60 
4. Věra Nejezchlebová  D 60 
4. Petr Eichler    H 40 
 
Celkový 
1. Jaroslava Štrojsová  D 60 
2. Jana Eichlerová   D 35 
3. Jiří Nejezchleba   H 60 
3. Věra Nejezchlebová  D 60 
4. Petr Eichler    H 40 
5. Jitka Klímová    D 55 
 
Letní 
1. Jaroslava Štrojsová   D 60 
1. Jana Eichlerová   D 35 
2. Věra Nejezchlebová  D 60 
3. Jiří Nejezchleba   H 60 
5. Petr Eichler    H 40 
 
Celkový - všechny závody 
1. Jaroslava Štrojsová   D 60 
1. Jana Eichlerová   D 35 
2. Věra Nejezchlebová  D 60 
2. Jiří Nejezchleba   H 60 
4. Petr Eichler    H 40 
5. Jitka Klímová    D 55 
 
Sprint 
1. Jana Eichlerová   D 35 
1. Věra Nejezchlebová  D 60 
1. Jiří Nejezchleba   H 60 
2. Petr Eichler    H 40 
3. Jaroslava Štrojsová  D 60 

Liga veteránů 
  
 V závodech ligy veteránů nám letos – 
zejména v závěru sezony chyběly body 
vyřazených závodníků ( nemoc) a po 
velmi slibném druhém místě po jarní 
části jsme klesli na konečné místo 
osmé“ze 24 hodnocených družstev – 
snad příští rok. 
A kolik stojí sezóna náš klub?: 
Na startovném jsme zaplatili 11.790 Kč , 
což je 786,- Kč za člena.(průměr – po-
zor , může to být zavádějící a je to po-
dobné jako s průměrnou mzdou ve stá-
tě) . Reálně – když odečteme alespoň tři 
členy , kteří celý rok nemohli absolvovat 
ani jeden závod a také jsme za ně star-
tovné nevydali se již dopracováváme 
k částce 982,50 Kč/ 1 závodník! Část 
startovného si pak ještě závodníci ( více-
denní, nežebříčkové závody) hradí zá-
vodníci sami ( Hezké prázdniny , Šum-
perský divočák a pod). 
 
 Další položkou je doprava na závo-
dy , za kterou jsme letos utratili 6.735,- 
Kč,což je 445,-  Kč za člena. Ale ne 
všichni členové si píší cesťák a průměr 
je opět velmi zavádějící. Na závody jsme 
jezdili osobními auty s naprosto minimál-
ní úhradou. 
 
 Dalšími výdaji jsou poplatky za regis-
traci (1.510 ,-Kč) , poštovné a minimální 
náklady na agendu. 
 
 K udržení činnosti klubu, pokud ne-
má dojít k tomu , že si vše uhradí členo-
vé sami ( představovalo by to členský 
příspěvek minimálně 1.500 – 1.600 Kč/
člen – a to by pravděpodobně naději , že 
do klubu někdy přibudou opět ve větším 
děti  silně omezilo).V tomto roce nám se 
zajištěním části nákladů pomohl pouze  
Městský úřad v Kamenickém Šenově .  
Nadace Preciosa Jablonec n. N. a tím i 
Preciosa Lustry Kamenický Šenov nám 
letos nemohli grant poskytnout. Bohužel 
ani ze svazových prostředků , ani 
z prostředků Sportovní unie Českolipska 
se  nám žádného příspěvku  nedostalo. 
 
 

Josef  a Jaroslava  Štrojsovi  
Kamenický Šenov 

Pobřežní 135 
Tel. 487 764 279 
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POZVÁNKA 
na Polevské štafety 13.2. 2010 

mužské a smíšené štafety 3x5 km, ženské štafety 3x3 km. 
 Poslední závod z polevského seriálu, kde nezaléží jen na jednotlivci, ale na 
připravenosti celého týmu. Závodí zde tříčlenná družstva. Při polevských 
závodech jde vždy o srandu a radost z lyžování a o tomto závodě to platí 
dvojnásob. Přijeď i Ty se svým týmem na Polevsko... 
Více na www.polevskestafety.bikebase.cz  
  

Propozice k závodům: 
(jsou shodné pro všechny závody) 

  
Prezentace : Obecní úřad, Polevsko 152, 1. patro, od 8,00 – 9,30 hodin 
Start: od 10 hod.,  
Místo startu: Jedličná – Tannenberg (výchozí místo do běžeckých stop mezi 
Polevskem a Kytlicí) 
Kategorie: ženy, muži 19-39, 40-49, 50-59, 60-100 let, dorostenci, dětské 
kategorie 

Závody dětských kategorií jsou součástí pouze Silvestrovského běhu a Zlaté lyže. U 
dětí je nutný doprovod rodičů nebo trenéra! 
Technika: klasickou technika 
Tratě: strojově upravené okruhy nad Polevskem, pokud to dovolí sněhové podmínky. 
Převážně po úzkých lesních cestách, místy po loukách s členitým terénem, nadmořská 
výška 500 - 626 m 
Poznámka: vzhledem k měnícím se sněhovým podmínkám nejsou vyloučeny změny 
v termínech. Aktuální podmínky a podrobné propozice najdete vždy s předstihem zde 
na stránkách www.skipolevsko.estranky.cz 
Pořadatel: SKI Polevsko, oddíl běhu na lyžích 

Web: www.skipolevsko.estranky.cz 
Email: ski.polevsko@email.cz 

Tel.: 604 676 359, 604 375 303 
Adresa: Polevsko 152, 461 16 Polevsko, Jan Šmíd 

Dětské rybářské závody 
 
 Dne 26.9.2009 se konal 5. ročník rybářských závodů pro 
děti na bývalém horním koupališti a díky počasí se vše poved-
lo. Byl naplněn maximální limit 18 účastníků, kteří se snažili 
lovit na plavanou nebo položenou. Vnadili různými nástrahami 
od žížaly až po různé speciální směsi pro ryby. Převážně 
ochutnávaly jejich háčky plotice, perlíni, cejni, okouni a občas 
tam uvízl nějaký ten kapr. Štěstí se usmálo na tyto trpělivé vý-
herce, kterým gratulujeme. 
1. cena kategorie A) za nejdelší ulovenou rybu - Filip Klimt 10 
let, 47 cm 
1. cena kategorie B) za nejdelší součet ulovených ryb - Petr 
Pavlas 14 let, 158 cm 
2. cena kategorie B) za nejdelší součet ulovených ryb - Karel 
Baláček 12 let, 146 cm 
3. cena kategorie B) za nejdelší součet ulovených ryb - Michal 
Kučera 7 let, 84 cm 
Poděkování sponzorům :  Restaurace u Kulaté Báby, Restau-
race u Tůmů, Pekárna Miroslav Bajgar, VO Nápoje Jeník-
Dvořák, VO Zava CZ Svatava, Miroslav Vogel, Pupin  
Děkujeme všem za účast a těšíme se na další závody v příštím 
roce. 
" Petrův zdar "  

kolektiv Šenovské vydry 
dodatečně uveřejněný článek (pozn. redakce) 

Šťastni výherci zleva Filip Klimt, Petr Pavlas, Michal Kučera 
a Karel Baláček  

A zase ti „Machovci“ 
 
 Fotbal, v našem případě sálový fotbal, 
šílený král sportu, nemá žádný smysl. 
Sport to není - spíše baviči než sportovci 
se potácejí po hale, kopou se, vulgárně 
řvou na staršího většinou černého tvora, 

který je komanduje, aby jakousi falešnou 
snahou docílili podplaceného výsledku. 
Tak by definovali sálový fotbal ti, kteří ho 
odsuzují. Ve skutečnosti je to však míčová 
hra, jejíž hlavním cílem je dostat balón do 
soupeřovy brány. Při této hře jsou dva 
týmy rozestavěny do dvou zápasících 
stran. Každý tým má 5 hráčů (4 hráči a 

brankář). Každý má na hřišti své místo. 
Bránu hlídá brankář, který se snaží vychy-
tat střely od protivníka. Jako jediný hráč na 
hřišti může za hry chytit míč do rukou. Není 
to ovšem výhoda, neboť i tak přes něho 
jdou absolutně všechny góly, které 
v sálovém fotbale padnou, ačkoliv jeho 
funkcí je tomu zabránit. Před ním hrají        

http://www.polevskestafety.bikebase.cz
http://www.skipolevsko.estranky.cz
http://www.skipolevsko.estranky.cz
mailto:ski.polevsko@email.cz
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2 obránci neboli beci, kteří mu v jeho úkolu 
pomáhají. Podle schopností hrát levou ne-
bo pravou nohou rozeznáváme beka pra-
vého a levého. 
 Objevil se i názor, že bek zvládá i kopá-
ní do achilovek, podrážení nohou a tahání 
za dres. 
 Následují dva útočníci, kteří by měli 
zajistit vstřelení gólu do soupeřovy brány. 
Zápas se hraje na poločasy 2x20 minut.  
 Fotbal sice vznikl v polovině 19. století 
v Anglii, ale podobné hry existovaly už ve 
středověkém Řecku a v Římě, kde se hrá-
valo s vycpaným míčem, který se nazýval 
sfaira, ovšem už tehdy také s míčem plně-
ným vzduchem. Určit datum a místo, kde 
se míč poprvé objevil, se možná už nikdy 
nepodaří. Odhaduje se ale, že například 
vyobrazení míče v chrámu v egyptském 
Jarmaku je staré čtyři tisíciletí. V Číně se 
ve 4. a 3. století př.n.l. hře podobné fotbalu 
říkalo su-chu. Kopalo se do koule ze zvíře-
cí kůže. Hru začali provozovat vojáci, ale 
brzy se rozšířila mezi obyčejné lidi. V jedné 
staré básni se hovoří, že míč byl kožený, 
vyplněný vlasem nebo peřím. V Itálii se v 
době renesance hrála hra Calcio. Zápasy 
probíhaly především v době karnevalů. Už 
tehdy se stavěly tribuny pro nejváženější 
diváky. Prostý lid sledoval boje z oken, ze 
schodišť paláců nebo z ulic. Hrálo se vy-
cpaným míčem. Aktéři do něj směli kopat, 
odehrávat ho pěstí, ale nebylo dovoleno 
míč nést. Zpočátku neexistovaly dnešní 
branky, tudíž bylo cílem míč dopravit do 
soupeřovy zadní linie. Na každé straně 
hrálo dvacet až čtyřicet členů týmu, nejčas-
tější a později ustálený byl počet dvaceti 
sedmi: tři brankaři rozestoupení po celé 
zadní linii, čtyři obránci, pět záložníků a 
patnáct útočníků. Hlavní rozhodčí měl osm 
pomocníků. Ale konec historie. 
Vánoční svátky jsou časem klidu, časově 
neomezeného polehávání před televizní 
obrazovkou, popíjení kafíčka, vínečka, pi-
večka, vaječného koňáčku či fernetíčku. 
Jsou to dny, ve kterých se věnujeme svým 
rodinám, s příbuznými si slibujeme, že se 
musíme v každém případě vidět častěji, 
jsme hodní na své děti a neustále děkuje-
me za dárky, které nám naši milí nadělili (a 
to samé očekáváme od ostatních).  Obec-
ně vzato - základním rysem těchto svátků 
má být klid. Ale jsou i tací jedinci, kteří se 
dobrovolně rozhodnou narušit svůj (tím pá-
dem i celé rodině) klid a vrhnou se na palu-
bovku místní základní školy. A tam za vřís-
kotu svých fanynek, klení protihráčů a na-
dávání spoluhráčů mlátí nohama, hlavou i 
některými dalšími částmi svého těla do to-
ho líného kulatého nesmyslu zvaného míč. 
Někdo říká, že jsou to blázni, šílenci, ne-
svéprávní jedinci. Já říkám, že jsou to ti 
nejlepší fotbalisté, které znám. Neboť hrát 
po vánocích, s dvanácterníkem plným 
smaženého kapra, s třiceti deky nestráve-
ného bramborového salátu v tlustém stře-
vu, slinivkou podrážděnou vinnou klobásou 
a tukovými váčky nacpanými vánočním 
pečivem, dokážou jen ti nejlepší.  
Čtvrtý ročník „Novoročního turnaje“ na pa-
lubovce základní školy v Kamenickém Še-

nově přivítal 2.1. 2010 celkem deset fotba-
lových mužstev, sedm z Kamenického Še-
nova, po jednom z České Lípy, Nového 
Oldřichova a Benešova nad Ploučnicí.  
Turnaj se hrál dle upravených pravidel 
FUTSAL - FIFA. Mužstva byla rozlosována 
do dvou skupin po 5 mužstvech. Ve skupi-
nách se hrálo systémem každý s každým 
na 1x15 minut. Ze skupin postoupila první 
tři mužstva do finálové šestky, kde se opět 
hrálo každý s každým s tím, že výsledek z 
kvalifikační skupiny se započítával a tudíž 
spolu již mužstva ze skupiny nehrála. Roli 
favorita nakonec potvrdilo kamenickoše-
novské mužstvo Machovců, které všechny 
předešlé turnaje vyhrálo. Musím, ale dodat, 
že v letošním ročníku, postoupilo mužstvo 
ze základní skupiny až z posledního postu-
pového místa, když v základní skupině jed-
no utkání prohrálo, v jednom utkání remi-
zovalo a dvě zbylá utkání vyhrálo. A jak 
dopadlo mužstvo „Stará garda“ SF Kučera 
K.Š., které celý turnaj již po čtvrté pořáda-

lo?  
Úkolem našeho týmu bylo probojovat se do 
finálové skupiny. Nechci spekulovat o tom, 
kdo vymyslel naší herní strategii, ale zá-
kladní heslo bylo: překvapit, zaútočit, střelit 
potřebný počet gólů a pak se stáhnout do 
improvizované restaurace a tam si před 
dalším bojem dát kafíčko a pár cukrátek 
zbylých ze stromečku. Nastoupili jsme 
v darovaných dresech AC MILÁN. První 
zápas jsme odehráli s mužstvem Dorostu, 
s  mladíky, kteří by mohli být našimi syny, a 
po urputném boji, jsme prohráli 0:2. 
K druhému zápasu jsme nastoupili proti 
mužstvu z Nového Oldřichova, byla to 
vlastně rodina Vitoušova (otec a tři synové) 
doplněna dvěma mladíky z Nového Oldři-
chova. Tento zápas nám vůbec nevyšel, a 
my prohráli 1:4. Na další dva zbývající zá-
pasy ve skupině jsme se  vyhecovali a 
nejdříve porazili mužstvo Jezevců 
(mužstvo složené z hráčů A mužstva 
K.Šenov) v poměru 3:2. Poslední zápas, 
byl zápasem „buď anebo“, tzn., že jedině 
výhra nám zaručovala postup do finálové 
skupiny. Musím říct, že tento zápas nám 
vyšel na „jedničku“ a my porazili mužstvo 
Bába 6:1. V odpolední finálové skupině 
jsme nejdříve prohráli s mužstvem Medy-
boys Č.L. 0:2. Následovalo derby 

s mužstvem Machovců. Nezačali jsme vů-
bec špatně a po pěti minutách jsme vedli 
1:0. Když, ale na ukazateli časomíry na-
skočila 15 minuta, tak tam nakonec svítil 
výsledek 1:3 pro Machovce. V posledním 
utkání celého turnaje jsme narazili na muž-
stvo Bártlovců. Toto mužstvo bylo složeno 
z hráčů Cvikova a Mimoně. Nic jsme jim 
nedarovali, ale nakonec jsme přeci jenom 
prohráli 2:5. Historie si určitě poznamená: 
boj byl litý, ale čestný. Soupeři nešetřili mí-
čovou ekvilibristikou a akce doslova střída-
la akci.  
My, co jsme celý turnaj přežili, víme, že se 
bojovalo o každý metr místní palubovky, a 
většina pádů na palubovku byla způsobena 
jednoduchou ztrátou rovnováhy našich těl. 
A důvodem ztráty rovnováhy byly, jak je 
výše psáno kapr, bramborový salát apod. 
Technikou jsme skutečně nešetřili, ba nao-
pak. Chvílemi mi připadalo, že po palubov-
ce běhají fotbaloví kouzelníci. Přesněji ře-
čeno, nikdo z nás nevěděl, zda ještě někdy 
vůbec bude mít tu možnost ukázat, co 
všechno v něm skutečně je. Bojovali jsme, 
snažili jsme se, byli jsme mrzutí nad pro-
hrami a jako malí kluci jsme se plácali po 
zpocených zádech po každém vítězství. 
Rodinné příslušnice trpělivě sledovaly 
všechny naše zápasy a svým pokřikováním 
nás hnaly (hnaly je trochu silný výraz) do-
předu. A o přestávkách nás chválily. Po-
stoupili jsme do finálové skupiny. Není dů-
ležité, že jsme nezískali prvenství, tedy, po 
pravdě, byli jsme až šestí. Není důležité, že 
naše přecpaná těla těžce snášela námahu 
celodenního turnaje. Důležité je, že jsme 
tam byli. Že jsme bojovali o náš malinkatý 
sen. Nevím, co si bude pamatovat historie. 
Ale já si budu navěky pamatovat, že VÁLE-
LI JSME JAKO MILÁN, PÁNOVÉ.  
Za „ AC MILÁN “ nastoupili: Evžen Zele-
ný, František Kučera, Karel Černý, Petr 
Solík, Vladimír Švarc a Martin Eder.  
 
Pořadí ve skupinách  
 
Skupina A:  
1.Nový Oldřichov, 2.Dorost K.Š.,  3.Stará 
garda SF Kučera K.Š., 4.Jezevci K.Š. 5. 
Bába K.Š. 
Skupina B: 
1. Medyboys Č.L., 2.Bártlovci K.Š., 3. Ma-
chovci K.Š., 4. Benešov n/P, 5. Torpédo 
K.Š. 
 
Finálová skupina: 
1.Machovci K.Š. - Pilecký R., Věchet P., 
Horčička P., Kavan J., Jindrák L., Samek 
T., Osvald J., Mach L., Mach M.   
2.Nový Oldřichov - Vitouš P. Vitouš O., 
Vitouš M., Vitouš I., Šulc I., Meduna H. 
3.Medyboys Č.L. - Meďáš P., Gregor D., 
Venhauer P., Zikmund R., Maťovčík S., 
Čuban M., France L., Soukup M., Kašák 
M., Javůrek L.   
4.Bártlovci K.Š. - Osmančík T., Bártl M., 
Mikloda P., Eichler J., Heřmánek T., 
Šesták T., Foubík V.,  
5.Dorost K.Š.  
6. Garda SF Kučera K.Š.   
 

(Pokračování ze stránky 19) 

(Pokračování na stránce 21) 
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Ocenění hráčů: 
Nejlepší střelec - Martin Vitouš 12 gólů 
( Nový Oldřichov ) 
Nejlepší brankář - Ondra Vitouš ( Nový 
Oldřichov)  
 
 Za organizaci turnaje nutno poděkovat 
pánům Kučerovi Fr., Hovorkovi E. ml., Čer-
nému K., Solíkovi P., rozhodčímu Vorlíčko-
vi P.,  obsluze občerstvení slečnám Kuče-

rové D., Černé V. a Nemleinovi V., a 
v neposlední řadě mladým zapisovatelům 
a časoměřičům Hovorkovi E. nejml., brat-
rům Antošovým Dominikovi a Danielovi a 
Kučerovi Míšovi.   
 Celodenní turnaj navštívilo v průběhu 
dne, více jak stovka diváků, kteří se mohli 
po celou dobu turnaje občerstvit 
v improvizovaném bufetu. Novinkou letoš-
ního turnaje bylo komentování zápasů. Na 
závěr, ale musím konstatovat: škoda, že 

„velká hala“ není velká.  
Organizátoři by tímto rádi poděkovali všem 
zúčastněným mužstvům za předvedené 
sportovní výkony a partnerům Novoročního 
sálového fotbalového turnaje za jejich pod-
poru. A již nyní zvou na již 5. ročník v roce 
2011.  

František Kučera  
pořadatel turnaje 

(Pokračování ze stránky 20) 

SETKÁNÍ závodnic oddílu MODERNÍ GYMNASTIKY Kamenický Šenov 
 
Na 15. 5. 2010 (sobota) připravujeme setkání závodnic (SHMP, VTŽ, VT) a trenérek oddílu Moderní gymnastiky 
TJ Jiskra Kamenický Šenov z let 1978 - 1990. Těším se na všechny a proto: která máte zájem, oznamte své sou-
časné jméno, původní jméno, korespondenční adresu (ulice, číslo, PSČ, město, telefon, Email) na adresu vedou-
cích trenérek  
MUDr Věra Kleplová, 417 24 Oldřichov 192, 790 230 690, 606 691 028, Email: kleplova@seznam.cz 
D.Pilná, Prácheň 165, 41724 Kamenický Šenov, tel 790 230 689 
Bližší informace budou přihlášeným zaslány během března a zveřejněny na www.pohybovestudio.cz 

Kamenický Šenov včera a dnes… 

Dům č. p. 228 – dnešní internát SUPŠS 
Ing. Pavlína Prokopová 

Nové knihy: 
 
Naučná literatura: 
Liebermann-Smith – Signály 
těla  
Hodgikinson T. – Líný rodič 
Keet L. – Reflexologie od A 
do Z 
Dye G. – Paličkovaná krajka 
pro začátečníky 
Junek V. – České zrady 
Evola J. – Jezdit na tygru 
Schmidt R. – Abeceda péče o 
psa 
Špalíček receptů – pečení 
Berger J. – Utajení vládcové 
času 
Vokolek V. – Neznámé Čechy 
Český ráj 
 

Světové romány: 
Meyer S. – Hostitel 
Rowland L.: Ohnivé kimono 
Williams A. – Ocas draka 
Ludlum R. – Bourneova zrada 
Coulther C. – Píseň tajemství 
Rais R. – Temnota 
Deaver J. – Pekelná kuchyně 
Deveraux J. – Svůdkyně 
Oates J.C. – Hrobařova dcera 
Coelho P. – Vítěz je sám 
Barbery M. – Pochoutka 
Grisham J. – Odvolání 
Hill S. – S nejčistšími úmysly 
 
 
Česká literatura: 
Moravcová J. – Třináctá kom-
nata 
Banáš J. – Zóna nadšení 

Pawlowská H. – Když sob se 
ženou snídá 
Frýbort P. – Dohazovač 
Snětivý J. – Dopisy 
v nevratných lahvích 
Kačírková E. – Diamantová 
Lily 
Klíma J. – Vlastníma očima, 
aneb, Před kamerou 
Dudek O. – Hořký smích tota-
lity 
Hakl E. – Někdy jindy, někde 
jinde 
Sobotka R. – Četnické pří-
běhy 
Vondruška V. – Pečeť smrti 
Sovák R. – Zastřelte růžové-
ho medvěda 
Čechura R. – Namydlená šik-
má plocha 
Vopěnka M. – Pátý rozměr 
 
 

 
Pro děti a mládež: 
Lindgren A. – Lotta 
z Rošťácké uličky 
Čtvrtek V. -  Vodník Čepeček 
Kahoun J. – Jak se mají včelí 
medvídci? 
Konečný L. – Velká kniha ne-
obyčejných zvířat 
Čechura R. – Maxipes Fík na 
cestách 
Lanczová L. – Pojď se mnou, 
Radko!  Oba díly 
Řeháčková V. – Vzruší kvůli 
nové holce 
Francková Z. – Síla lásky 
Letopisy Narnie -   1 až 7 díl. 
Cooper S. – Poklad na stro-
mě 
Němcová B. - Báchorky 

Zprávy z knihovny 

mailto:kleplova@seznam.cz
http://www.pohybovestudio.cz
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VÝSTAVA PRACÍ ODBORNÉ STŘEDNÍ ŠKOLY PODNIKATELSKÉ Kolín s.r.o. 

 V měsících lednu a únoru 2010 jsou v Městské knihovně 
instalovány práce studentů Odborné střední školy podnikatel-
ské Kolín s.r.o. 
 Tato škola má pevné vazby na Kamenický Šenov už v od-
borném vedení pedagogů. Mgr. Petr Klusoň i jeho manželka 
Regina jsou oba absolventy naší školy. P. Mgr Petr Klusoň v 
oboru Konstrukce a tvorba svítidel, a p. Regina Klusoňová v 
oboru Tvarování, malování a leptání skla. Studenti zde pobýva-
jí v rámci letní školy, zde výtvarně pracují a poznávají náš 
sklářský kraj. 
 Proč naše destinace? 
 V mém případě byl studovaný obor dobrým základem pro 
další studium výtvarných oborů spojených i s designem 
(Ostravská univerzita, Institut výtvarné kultury v Ústí nad La-
bem) a následné učitelské profesi (ZŠ Kolín, ZUŠ Poděbrady, 
OSŠPo Kolín). Regině umožnil stát se učitelkou a následně 
vedoucí výtvarného oboru v ZUŠ Poděbrady.3) Kamenický Še-
nov volíme pro plenér z několika důvodů:  
- známe místní prostředí (navíc já pocházím ze Severních 
Čech) 
-  je zde velice zajímavá a jednoduše přístupná krajina v bez-
prostřední blízkosti ubytování - máme zde ideální zázemí - 
vhodné a cenově dostupné ubytování se stravou, s možností 
tvořit uvnitř v případě nepřízně počasí 4) Se studenty v rámci 

plenéru absolvujeme různé exkurze, abychom jim přiblížili i jiné 
obory. V průběhu 3 uplynulých plenérů jsme navštívili (i opako-
vaně):- školu (prohlídka ateliérů, dílen, expozice)  
-  muzeum (stálá expozice, výstavy maturit) 
- Crystalex v Novém Boru 
-  kartonážku v Novém Boru (v souvislosti se studovaným obo-
rem našich studentů) 
Díky tomu můžete nyní v naší knihovně shlédnout obrazy ma-
lované různými malířskými technikami a také práce počítačové 
grafiky a obalové techniky. Srdečně zveme. 

Liptáková Drahomíra 

POHODOVÁ  DOVOLENÁ 2010 
 
Nabízíme pobytové a poznávací zájezdy se zajištěnou autobusovou dopravou s odjezdy 
z Nového Boru, ubytováním s polopenzí a bohatým programem se zkušenými průvodci. 
 
PODHÁJSKA : 14.6.-20.6., 21.6.-27.6., 9.8.-15.8., 23.8.- 29.8.2010.…………5.200,-Kč 
                        15.8.-22.8.2010 - s výletem………………………………………… 5.600,-Kč 
KOŠICE a SLOVENSKÝ KRAS : 2.7.-10.7.2010………………………………….…5.600,-Kč 
NÍZKÉ TATRY : 1.7. – 7.7., 21.8.-27.8.2010…………………………………..…....6.200,-Kč 
ROHÁČE : 1.8. – 8.8.2010……………………………………………………………..…5.500,-Kč 
MALÁ FATRA a SÚLOVSKÉ SKÁLY : 18.7. – 25.7.2010………………………..  5.500,-Kč  
AŽ NA DUKLU : 9.7.-17.7., 30.7.-7.8.2010………………………………………..….5.600,-Kč 
VYSOKÉ TATRY a SLOVENSKÝ RÁJ : 3.7. – 10.7.2010……………………….. .5.500,-Kč 
ŠUMAVA : 3.7.-10.7.2010……………………………………………………………..….5.000,-Kč 
ČESKÝ RÁJ : 3.7.-10.7., 7.8.-14.8.2010……………………………………………...4.800,-Kč 
ČESKOMORAVSKÄ VRCHOVINA : 25.7.-1.8.2010………………………………..5.200,-Kč  
BROUMOVSKO : 24.7.-31.7.,7.8.-14.8.2010………………………………………..4.900,-Kč 
JIZERSKÉ HORY : 10.7.-17.7.,14.8.-21.8.2010……………………………………4.800,-Kč 
ORLICKÉ HORY-NOVINKA :17.7.-24.7., 7.8.-14.8.2010………………………...4.900,-Kč 
JESENÍKY : 15.8.-22.8.2010…………………………………………………………….4.900,-Kč 
 
Podrobnosti o jednotlivých zájezdech najdete na www.janahusakova.cz., nebo Vám rádi katalog zašleme. 

CK Mgr. Jana Hušáková, Národní 512, 407 47 VARNSDORF  tel./fax 412 372 428, 
E-mail: mgr.janahusakova@quick.cz 

inzerce 

http://www.janahusakova.cz
mailto:mgr.janahusakova@quick.cz
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Program kina Hvězda Kamenický Šenov únor 2010 
Dolby stereo 
Středa 3.2. 17:30 a 20:00 Čtvrtek 4.2. 20:00 
94 minut 
2BOBULE      vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Nevinně o víně, česká komedie. Volné pokračování úspěšného filmu. 
Opět budeme sledovat eskapády dvojice kamarádů Honzy a Jirky. Jir-
ka se zaplete s krásnou dívkou, jejíž otec má ale o nápadnících své 
dcery jiné představy...Režie: Vlad Lanne Hrají: Lukáš Langmajer, Kryš-
tof Hádek, Tereza Voříšková, Jana Pidrmanová, Jana Švandová, Jiří 
Krampol, Jiří Korn, Václav Postránecký, Miroslav Táborský, Lubomír 
Lipský, Jan Antonín Duchoslav 
 
Sobota 6.2. 20:00, Neděle 7.2. 20:00 
88 minut  
ZOMBIELAND     vstupné: 70,-, studenti 36,- 
To nerozchodíš!!! Americká hororová komedie. V původním znění 
s titulky. V této hororové komedii mají nad naším světem nadvládu 
zombie. Existuje zde však skupina přeživších vedená Albuquerquem, 
která se snaží najít úkryt před nemrtvými. Když se k nim přidá zakřik-
nutý strašpytel Flagstaff - odborník na přežití, který bude muset doká-
zat, že je v něm i něco víc…Režie: Roland Emmerich Hrají: Bill Mur-
ray, Abigail Breslin, Emma Stone, Amber Herd, Woody Harrelson 
           Do 15 let nevhodné 
 
Středa 10.2. 17:30 a 20:00 Čtvrtek 11.2. 17:30 
91 minut 
MIKULÁŠOVY PATÁLIE  vstupné: 65,-, studenti 33,- 
Francouzská rodinná komedie. Český dabing. Mikuláš, Vendelín, 
Celestýn, Kryšpín, Albín, Viktorín a další hrdinové senzačních příběhů 
dětských knížek o Mikulášovi se v hrané verzi konečně dostávají na 
filmová plátna. Režie: Laurent Tirand Hrají: Maxime Godart, Valerie 
Lemercier, Kad Merad, Vincent Claudie, Charles Vaillant 
 
Sobota 13.2. 17:30 a 20:00, Neděle 14.2. 20:00 
110 minut 
3 SEZÓNY V PEKLE   vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Dokud sníš, nejseš mrtvej, české milostné drama. Píše se rok 1947 
a doba přeje smyslnosti, extravaganci, humoru a nekonečnému očeká-
vání. Ivanu Heinzovi, pohlednému dandymu a vtipnému provokatérovi 
je právě devatenáct. Utíká z domova, aby se vydal na nekonvenční 
pouť oslavující svobodu a umělecké ideály. Žije přítomným okamži-
kem, obdivem k surrealismu a krásným ženám.Komunistický režim 
však začíná ukazovat svou represivní tvář. Režie: Tomáš Mašín Hrají: 
Kryštof Hádek, Karolina Gruszka, Martin Huba, Jan Kraus, Tomas Tyn-
dyk, Luboš Kostelný, Táňa Pauhofová, Matěj Ruppert  
           Do 12 let nevhodné 
 
Středa 17.2. 17:30 a 20:00, Čtvrtek 18.2. 17:30 a 20:00 
110 minut 
AKCE 9+1 
AVATAR       vstupné: 75,-, studenti 38,- 
Vítejte v novém světě za hranicí Vaší fantazie. Americké sci-fi, 
český dabing. Bývalý mariňák Jake Sully toho času odkázaný na in-
validní vozík, přilétá na měsíc Pandora. Má se zapojit do programu, 
jehož cílem je vypuzení původních obyvatel a těžba cenné suroviny. 
Díky tomu dostane svého Avatara, s nímž může lítat po džungli a 
vetřít se do přízně kmene, který žije v úzkém sepjetí s přírodou. Jen-
že co až klíčící přízeň a lásku zadupe hamižný člověk a jeho válečné 
stroje? Režie: James Cameron Hrají: Michelle Rodriguez, Sigourney 
Weaver, Sam Worthington, Joel Moore, Zoe Saldana a další  
           Do 12 let nevhodné 
AKCE: RODINNÉ VSTUPNÉ 2 DOSPĚLÍ A 1-3 DĚTI POUZE 
150 KČ, UŠETŘETE AŽ 225 KČ 
 
Čtvrtek 18.2. 9:15 
63 minut 
MACH A ŠEBESTOVÁ     jednotné vstupné 15,- 
Pásmo kreslených pohádek pro nejmenší. O utrženém sluchátku, 
Páni tvorstva, Kropáček má angínu, Oběť pro kamaráda, Policejní pes, 
Vzorné chování, Jak Mach a Šebestová hlídali děti, Ukradené sluchát-
ko 

Sobota  20.2. 17:30 a 20:00, Neděle. 21.2. 17:30 
94 minut 
ASTRO BOY      vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americkojaponskohonkongský animovaný akční film, český da-
bing. Je to pták? Je to letadlo? Ne, mechanický kluk – Astro Boy. Byl 
stvořen pro napínavá dobrodružství, které může prožít jenom on. Jeho 
táta, slavný vědec Tenma, mu do vínku dal super sílu, rentgenové pa-
prsky, rychlost a schopnost létat nad oblaky. Astro Boy poznává svět, 
učí se lidským emocím, když tu je jeho rodina a přátelé ocitnou v nou-
zi. Odvážný kluk se proto vrací do rodného Metro City, aby čelil možná 
dosud největší životní výzvě. Režie: David Bowers 
 
Středa 24.2. 20:00, Čtvrtek 25.2. 20:00 
128 minut 
SHERLOCK HOLMES   vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americkoanglickoaustralské filmové drama. V původním znění 
s titulky. Nové dynamické zpracování nejznámějšího díla Sira Arthura 
Conana Doyla "Sherlock Holmes" přináší Holmesovi a jeho věrnému 
partneru Watsonovi poslední výzvu. 
 Ukáže se, že Holmesovy bojové schopnosti jsou stejně tak smrtící 
jako jeho intelekt. Obojího bude zapotřebí při odhalování spiknutí, 
které může zničit celou zem. Režie: Guy Ritchie Hrají: Robert Dow-
ney, Jude Law, Mark Strong, William Hope        
           Do 12 let nevhodné 
 
 
Sobota  27.2. 17:30 a 20:00, Neděle. 28.2. 17:30 
91 minut  
PRINCEZNA A ŽABÁK   vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americký animovaný rodinný film. V českém znění s titulky. Ve filmu 
Princezna a žabák k polibku mezi princeznou a žabákem dojde také, 
ale výsledek je dosti odlišný, a to je pouze první z celé řady překvape-
ní, kterými tato třaskavá směs rozverného humoru, napětí, hudby a 
citu oplývá. Láska si ale nakonec vždycky cestu najde – ať už mezi 
princem a princeznou... nebo mezi žabákem a žábou... či mezi svato-
jánkem a jeho milou. Film Princezna a žabák je návratem studia 
Disney ke klasické, ručně kreslené animaci. Režie: Ron Clements, 
John Musker 
 

Připravujeme na březen:  
3.-4.Kawasakiho růže, 10.-11. Artur a Maltazardova po-
msta, 13.-14. Samec, 18. Broučkovy tajnosti, 20.-21. Mor-
ganovi, 24.-25. Planeta 51,31.-1.4. Alvin a Chipmunkové 2 
 
Sleva pro studenty SŠ a VŠ pouze po předložení student-
ského průkazu!  
Prodej cukrovinek a nápojů před představením, rezervace 
vstupenek a informace na tel.: 777 225 772 
 
 
 
Taneční odpoledne pro dříve narozené  

v úterý 2.2.2010 
 

Knihovna a přednáškový sál 
Vysokorychlostní internet zdarma na PĚTI počítačích 
Dětský koutek se stavebnicemi LEGO, čítárna, občerstvení 
Přijďte do knihovny nejen pro knihu! 
 

Sklářské muzeum 
Bude od 1. listopadu do 31. března pro veřejnost uzavřeno 
 

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA 
Další informace o akcích na www.kulturaks.cz 

http://www.kulturaks.cz
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Oznamuji, že od ledna 2010 dochází ke změně jednatelství České pojišťovny v Kamenickém Šenově. 
Nová adresa: budova Městského úřadu, Osvobození 470, Kamenický Šenov, 2. patro 

úřední hodiny: středa 10-12 13-15 
Luboš Vápeník, tel: 602 459 129 

 Květinka  
U Terezy 

vyhlašuje totální výprodej plastových 
a keramických květináčů, truhlíků  

a podmisek,  
venkovní chemie a hnojiv.  

 
Sleva 40% na uvedené zboží 
Na jaře jako když je najdete 

Do vyprodání zásob 
 

Tereza Kaňková 
Krátká 196  

(ulička nad náměstím,  
roh hospody „U Báby“) 

 
Kamenický Šenov 
tel: 739 021 589 

inzerce 

inzerce 
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tel. redakce 487 712 024, kultura@kamenicky-senov.cz 
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Další číslo Šenovských listů vyjde v březnu 2010,  
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Ceny inzerce  
1 strana 800 Kč+20%DPH 
½ strany 400 Kč + 20% DPH 
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Šenovské listy nově na internetu vždy po 20. v měsíci  
na www.kamenicky-senov.cz 

Distribuční místa Šenovských listů: 
 
Trafika Nero – náměstí T.G.M 
Pekárna – náměstí T.G.M 
Prodejna „Třicetdevítka“ – Prácheň 
Potraviny U Panoušků Lidická ulice 
Městská knihovna ulice Nová 
Pokladna městského úřadu 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – ulice Smetanova 

mailto:kultura@kamenicky-senov.cz
http://www.kamenicky-senov.cz

